
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 15:39 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 
Beste heer/mevrouw, 
 
Bij deze wil ik mijn stem kenbaar maken, dat tegen het idee van het geheugenpaviljoen ben in de 
vorm van heel stuk ringweg laten staan ter hoogte van de Oosterpoort.  
 
Het spijt me wel, maar dit kunnen jullie omwonenden echt niet aandoen, eindelijk het einde van de 
ringweg in het zicht die het uitzicht blokkeert en dat zou er een stuk blijven staan!? 
 
We begrijp dat er onjuiste informatie is gedeeld op basis waarvan het besluit wordt genomen voor 
dit geheugenpaviljoen. Weet dat er een grote groep omwonenden echt op dit idee tegen zijn! 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 15:30 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geen Geheugenpaviljoen van oude viaduct! 
 

Aan alle raadsfracties en B@W, 
Toen ik hoorde van het plan om een deel van dat oerlelijke ringwegviaduct te laten staan als 
kunstwerk, was ik direct verbijsterd! "Wie verzint zoiets onzinnigs!" 

Wie van de bewoners van de Oosterpoortwijk en aangrenzende wijken zit hierop te 
wachten? Niemand toch? Ík niet! Ons is een park beloofd en vrij zicht op bomen en struiken. 
Geen restant van een betonkolos. Is dit nou 'groen bestuur'? Gun de mensen alsjeblieft iets 
oogvriendelijkers dan dit geval. Het zal bovendien alleen maar beklad gaan worden met wat 
dan ook voor tekens en teksten. Groen in de stad, geen onnodig beton, daar hebben we nu 
wel lang genoeg tegenaan moeten kijken... 
Dus: niet zo'n "Geheugenpaviljoen"! 
 

 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 15:29 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Aan: Alle raadsfracties en B&W 
 
Ik ben tegen het Geheugenpaviljoen omdat de bestaande zuidelijke ringweg een lelijke wond heeft 
veroorzaakt in de stad. De nieuwe ringweg maakt dit gelukkig grotendeels weer goed. De herinnering 
aan de “oude” ringweg middels het geheugenpaviljoen is daarom ongewenst en eigenlijk ook 
ongepast. Het zou veel beter zijn als het Geheugenpaviljoen er niet komt en plaats maakt voor meer 
groen. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 15:00 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp:  



 
Aan alle raadsfracties en B&W van de gemeente Groningen, 
 
Geachte dames en heren,  
 
Vol verbazing heb ik kennis genomen van het voornemen van B&W van Groningen om het kunstwerk 
“Geheugenpaviljoen” in het Zuiderplantsoen toch te plaatsen. Ook deze keer trekt de gemeente zich 
helaas niets aan van een massaal getekende petitie tegen dit kunstwerk. Bij alle verkiezingen beloven 
de deelnemende partijen de kiezers dat er rekening met de mening van de inwoners gehouden 
wordt, maar die kreet is een dag na de verkiezingen alweer vergeten. Ik heb dat zelf mogen ervaren 
rondom de plannen voor stadspark/drafbaan. Alle kritiek werd van tafel geveegd en blindelings liep 
de hele gemeente achter de wethouders aan die uitkraamden “we hebben met de drafbaan als 
evenementen locatie goud in handen”. We weten inmiddels beter. Het goud is niet gekomen en de 
direct omwonenden ervaren ernstige geluidsoverlast, terwijl de gemeente vrolijk sjoemelt met de 
geluidsnormen.   
 
Ik hoop dat u zich nog een keer goed gaat bezinnen alvorens u de omwonenden van het 
zuiderplantsoen opzadelt met een ongewenst kunstwerk. Schenk bij die overweging aandacht aan de 
volgende punten: 

• De aanleg van de ringweg door het Sterrebos is een historische fout gebleken. Die wordt nu 
gelukkig hersteld, maar waarom moeten we via een kunstwerk voortdurend herinnerd 
worden aan die blunder van destijds? 

• Als direct omwonenden aangeven dat hun woonplezier vergalt wordt door een erg massief 
kunstwerk voor uw deur waarom negeert u dat? Ik herken in dat doorzetten van plannen 
tegen de wens van direct betrokkenen het beleid van de gemeente in de jaren 70 van de 
vorige eeuw. “Wij , als gemeente, weten wat goed voor u is”.  

• De gemeente klaagt voortdurend over Haagse bezuinigingen en gebrek aan geld. Voor de 
bouw van een nieuwe ijsbaan moet de gemeente  zelfs bedelen  bij provincie en 
buurgemeenten. Geef dan geen geld uit aan een niet gewenst kunstwerk. 

• Ik ben er van overtuigd dat als u het kunstwerk afblaast dat er dan geen tegenprotesten 
komen van inwoners die dat foeilelijke paviljoen wel willen.  

• Laat deze keer nu echt eens zien dat u luistert naar de inwoners van Groningen! 

• Onderzoek als gemeente nu eens grondig hoe het toch kan dat de inwoners ervan overtuigd 
zijn dat zij niet betrokken worden en dat de gemeente doodleuk telkens beweert dat 
iedereen in een vroegtijdig stadium is meegenomen.  
 
 

Met vriendelijke groet,  
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 14:56 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
CC: Tim Nowak <timmnowak@hotmail.com> 
Onderwerp: Bezwaar geheugenpaviljoen 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Met deze brief wil ik, , wonende in Groningen, mijn diepe teleurstelling en bezorgdheid uiten over de 
recente plannen betreffende de toekomstige inrichting van de ringweg nabij mijn woning. Al enige 
tijd heb ik uitgekeken naar het moment waarop wij, na een tijdelijke verhuizing vanwege de 
ondraaglijke geluidsoverlast met onze jonge baby, terug zouden keren naar ons huis aan het 
Winschoterdiep. Onze verhuizing was ingegeven door de hoop op een rustigere en esthetisch 
aangenamere woonomgeving, iets wat met de huidige plannen ernstig in het geding komt. 
 
Tot mijn grote schrik heb ik vernomen dat er plannen zijn om juist het gedeelte van de ringweg direct 
voor onze deur, het stuk waaraan ik al jaren een hekel heb vanwege zijn lelijkheid en de overlast die 
het met zich meebrengt, te behouden en om te toveren in een zogenaamd 'geheugenpaviljoen'. 
Hoewel ik begrijp dat dergelijke initiatieven bedoeld kunnen zijn om historische of culturele waarden 



te behouden, is de gedachte dat dit specifieke stuk ringweg, een constante bron van overlast en een 
doorn in het oog voor velen in onze buurt, bewaard zou blijven direct voor onze woning voor mij 
onacceptabel. 
 
De keuze voor de locatie van dit geheugenpaviljoen brengt niet alleen visuele overlast met zich mee, 
maar betekent ook dat wij als bewoners constant herinnerd zullen worden aan een periode die wij 
juist achter ons willen laten. De hoop op een verbetering van onze woonomgeving, die voor ons een 
belangrijke reden was om terug te keren, wordt hiermee de grond in geboord. 
 
Ik doe daarom een dringend beroep op u om deze plannen te heroverwegen. Ik vraag u om te kijken 
naar alternatieve locaties voor het geheugenpaviljoen of naar andere manieren om het verleden te 
eren zonder daarbij de leefbaarheid voor de huidige bewoners in gevaar te brengen. Ons huis, onze 
straat, en onze buurt verdienen een kans op vernieuwing en verbetering, vrij van de lasten van het 
verleden. 
 
Als ik jaren terug had geweten dat deze plannen voor het Geheugenpaviljoen er waren, had ik 
serieus heroverwogen om terug te keren naar mijn woning hier. De beslissing om terug te komen 
was gebaseerd op de verwachting van een verbeterde en meer leefbare omgeving. Het vooruitzicht 
om nu permanent uit te kijken op een project dat voor mij en vele buurtbewoners symbool staat 
voor het negeren van onze zorgen en wensen, is zeer teleurstellend. Deze ontwikkeling druist in 
tegen mijn visie van een gemeenschap waarin de stemmen van bewoners daadwerkelijk worden 
gehoord en meegewogen in de besluitvorming. 
 
Ik hoop oprecht dat u deze brief in overweging neemt en ben bereid tot een gesprek om deze 
kwestie verder te bespreken. Ik kijk uit naar een constructieve dialoog en naar oplossingen die recht 
doen aan de belangen en het welzijn van alle betrokkenen. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 14:46 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaren geheugenpaviljoen Zuiderplansoen 
 
Geachte Burgemeester, wethouders en alle leden van de raadsfracties, 
 
Zojuist lees ik geschrokken dat de petitie die ik getekend heb, vanwege bezwaren rondom het 
beoogde Geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen, niet serieus genomen lijkt te worden. Bovendien 
blijkt dat de aanvragen voor vergunningen hiervoor al in worden gediend. Om deze reden wil ik 
nogmaals benadrukken wat mijn bewaren zijn (en die van vele wijkgenoten met mij). 
 
Een gigantisch betonblok van de oude ring laten staan, kan in mijn ogen geenszins mooi worden, hoe 
‘groen’ deze ook gaat worden. Daar is de structuur te groot en te log voor. Van een park verlang ik als 
buurtbewoner natuur, want beton is er al genoeg. Een park heeft de functie om mensen die te 
midden van een overschot aan beton en gesteente wonen, daarvan te ontzien.  
 
Het verdwijnen van een verhoogde ring die zo opzichtig door een wijk loopt, kan ik niet zien als een 
verlies en is er niets wat ons als bewoners daaraan hoeft te herinneren. Dat doet de nieuwe ring 
overigens zelf al, want deze is niet weg, maar slechts getransformeerd. De open stukken ervan zijn 
duidelijk aanwezig.  
 
Met deze nieuwe half-overdekte ring wordt maar beperkt ruimte gecreëerd (omdat het geen volledig 
tunnel is). Om dan ook nog een stuk oude ring te laten staan, vind ik zeer onwenselijk en voelt ook 
tegenstrijdig: we wilden er toch vanaf? Dat is de reden dat er een nieuwe ontworpen is. De keuze om 
iets dergelijks te laten staan, voelt dan ook gemakzuchtig.  



Het zogenaamde ‘Geheugenbalkon’ dat aan de Hereweg is geplaatst lijkt me voldoende herinnering 
(en maakt bovendien dit nieuwe idee on-origineel).  
 
Wat ik verder jammer vind, is dat er nauwelijks echte betrokkenheid naar de wijk heeft 
plaatsgevonden (maar 4 personen o.i.d. begreep ik). Ook het ontbreken van dialoog met Groninger 
kunstenaars of ontwerpers uit de wijk is een gemiste kans. Als kunstenaar had ik hier graag over 
meegedacht. Ontwerpers uit de randstad inzetten voelt niet als betrokkenheid naar onze eigen stad 
en buurt, waar meer dan genoeg visie en talent is.   
 
Ik ben zeer tegen dit idee en hoop dat jullie mijn (en andere bezwaren) serieus zullen nemen. De 
getekende petitie is wel degelijk getekend door betrokkenen die hun wijk en de leefbaarheid daarvan 
belangrijk vinden. Wij snakken naar meer groen en meer natuur, houd daar alstublieft rekening mee!  
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 14:06 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen Niet Doen! 
 
Aan alle raadsfracties en Burgemeester en Wethouders, 
 
Met dit schrijven wil ik bezwaar maken tegen het voorgestelde geheugenpaviljoen ter herinnering 
aan de zuidelijke ringweg.   
We bevinden ons op een cruciaal punt waar de plannen voor een groot, kolossaal kunstwerk van 
dertig meter lang en vijf meter hoog, in een vergevorderd stadium lijken te zijn. Ik vraag daarom 
aandacht voor de impact op de leefomgeving. Een deel van het reeds decennia door omwonenden 
verfoeide viaduct van deze omvang laten staan zo pal bij de bebouwing, voelt als een klap in het 
gezicht van de buurt.   
Laten we samen streven naar een vriendelijker en passender alternatief, iets kleiners dat de 
gemeenschap verbindt zonder deze te overweldigen en waar we trots op kunnen zijn. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 13:58 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
 
Onderwerp: Oprecht Bezwaar tegen Geheugenpaviljoen 
 
Geachte leden van het College van B&W en fracties van de gemeenteraad, 
 
Hierbij maak ik bezwaar tegen de realisatie van het Geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen. Ik heb 
eerder mijn handtekening gezet onder de petitie 'Geheugenpaviljoen niet doen!' en onderschrijf elk 
van de bezwaren die het comité aandroeg.  
 
Ik vind het onbestaanbaar dat een zo prachtige en een zo intens door omwonenden verlangde 
ontwikkeling als het herstel van de verbinding met het Sterrebos met de aanleg van het 
Zuiderplantsoen, zou moeten worden ontsierd met het laten staan van een betonnen kolossale 
vergissing uit het verleden.  
 
Het antwoord van het College op de petitie is mijns inziens ver onder de maat: 

• Te stellen dat er voldoende inspraak heeft plaatsgevonden, zie ik als ver bezijden de 
werkelijkheid. Ik heb mij als omwonende voortdurend geïnformeerd gevoeld over de 
ontwikkelingen rondom de bouw van de tunnel, via de wijkkrant vanuit 
bewonersperspectief, en ook via de regelmatige berichtgeving van het bouwconsortium, 



over de vorderingen van het geheel, de perspectieven, de bezwaren, de wegomleidingen, de 
schetsen van het toekomstig Zuiderplantsoen. Nergens was er sprake van een 
Geheugenpaviljoen. In de petitie trof het mij dan ook, dat het zo actieve buurtoverleg 
nimmer terugkoppeling ontving over dit ongelukkige plan. 

• Te stellen dat de beeldvorming waar in de petitie mee is gewerkt een vertekend beeld zou 
geven en dat de twee alternatieve beelden meer in lijn met de te verwachten werkelijkheid 
zouden zijn, komt mij voor als welhaast leugenachtig: 

o Het kikkerperspectief vanaf de overzijde van het Winschoterdiep doet het 
voorkomen, alof onze vaart zo wijds is alsof we aan de rand van het IJsselmeer 
zouden staan. Het roept haast een verlangen op naar een beetje houvast, liefst van 
beton. Dit is geenszins een realistisch beeld. 

o Het vogelperspectief is haast nog onwerkelijker. Van bovenaf een groene vlek in een 
groen grasveld. Wie kan daar nu op tegen zijn? Geen van de omwonenden kan 
vliegen. Het gaat ons om de hoogte, de lelijkheid, het stuitende nutteloze van het 
ding. 

• Te stellen dat de kolos een naam verdient als 'geheugen paviljoen', lijkt me ook in de buurt 
komen van volksverlakkerij, en stad als Groningen onwaardig. Bij een paviljoen denk ik aan 
een (bij-)gebouw waar je aangenaam kunt verpozen en dat qua architectuur en 
materiaalgebruik is afgestemd op de omgeving. Door het woord 'geheugen' er aan vast te 
plakken, plakken we de betonnen vergissing uit het verleden alsnog aan de tegenwoordige 
tijd. Het ding is al aanstootgevend in de animatiefilmpjes, laat staan na tien jaar weer en 
wind in de alledaagse werkelijkheid! 

Alstublieft, alstublieft, leden van het College, doe het niet. En laat het initiatief aan de buurt en haar 
creatieve vermogens om uit dank voor al het moois dat staat te gebeuren, met een bijdrage te 
komen dat recht doet aan de wensen van de mensen die er omheen wonen.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 13:31 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

aan:  alle raadsfracties en B&W 

betreft: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 
Geachte, 
 
Ik ben tegen het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen omdat ik niet herinnerd wil worden aan de 
Ringweg. Zo groot is het Zuiderplantsoen niet en vindt het zonde dat er een betonnen kolos blijft 
staan. Poot meer groen in dit plantsoen, 
Het was een grote fout de ringweg ooit aan te leggen op deze plek, maak nu niet weer een fout door 
deze kolos te laten staan. 
 

Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 13:10 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: geheugen paviljoen  
 
ik ben tegen de geheugen paviljoen omdat ik het veel te kolossaal vind, en blij ben dat we eindelijk 
van de huidige ring weg af zijn. 



vind het ook zeer kwalijk dat het de protesten niet serieus neemt. met de reden dat de 
omwonenden  niet weet wat de geheugen paviljoen inhoud/eruitziet. 
 
mvg  
 
Verzonden vanaf Outlook voor Android 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:54 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen monument 
 
Aan alle raadsleden en B&W, 
 
Beste mensen, 
Ik doe een beroep op ieders inlevingsgevoel.  
 
Ik ben tegen het behoud van het stuk rondweg als kunstwerk in het Zuiderpark.  
Je zult er als bewonder maar op uit moeten blijven kijken. 
Hebben jullie er wel eens aan gedacht hoe het zou zijn als dit kolos voor je eigen raam staat? 
 
Met hartelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:39 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen niet doen. 
 
Ter attentie van: 
het college van B&W Gemeente Groningen en 
alle Gemeenteraads fracties 
 
Geacht college, geachte lezer, 
in verband met de discussie over het Geheugenpaviljoen het volgende: 
 
Veel bezwaarmakers zijn mensen 
die hebben moeten leven met die ring. Hun kwaliteit van leven heeft geleden onder de aan hen 
opgedrongen in-your-face aanwezigheid van een monstrueuze weg die nooit op die plek had mogen 
worden aangelegd. Het Gemeentebestuur wil nu een deel van die fout ter herinnering als 
‘kunstwerk’ laten staan.  
 
Dit is een klap in het gezicht van degenen die onder de weg geleden hebben en die klap wordt 
gerechtvaardigd door te zeggen; “De procedure was correct en er zijn ook mensen die het wel mooi 
vinden”. Voorts wordt de term ‘kunst’ gebruikt. Tegen kunst kun je moeilijk bezwaar maken… 
 
Maar let op; het gaat hier niet om autonome kunst, het gaat om een toegepast werk. Het ‘werk’ 
dient een doel. Het is geen vrije kunst. Je mag en moet bij zo’n openbaar werk dus vragen te stellen 
over o.a. kwaliteit, doelmatigheid en proportionaliteit.  
Wanneer je een monument gaat stichten om een herinnering levend te houden dien je je als 
ontwerper eerst af te vragen; waarom? In dit geval kun je je ook afvragen; waarom zo groot? 
Waarom moeten die bewoners dagelijks met zo’n mateloos object een nare herinnering door de 
strot gedrukt krijgen. En nu wordt het echt pijnlijk. De reden is namelijk; het komt zo uit, want het 
staat er al. 
Het is geen ontwerp, het is een gemakzuchtig idee, een inlevingsloos idee van iemand die aan 
Minerva heeft gestudeerd en daarna de stad heeft verlaten. De waarom vraag blijft onbeantwoord.  
Onze bestuurders en Kunstpunt zijn zo overtuigd van hun eigen gelijk dat ze de stad opnieuw 
opzadelen met iets onomkeerbaars. Wij en onze nazaten komen er nooit meer vanaf.  

https://aka.ms/AAb9ysg


 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:37 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Kolos 
 
Het lijkt mij dat bij ernstig gebrek aan draagvlak de volksvertegenwoordigers daar naar moeten 
luisteren. Hebben GroenLinks, pvda en de partij voor de dieren dat niet in hun verkiezingsprogramma 
staan. Het lijkt zo langzamerhand wel dat Groningen een dictatuur is geworden. 
 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:35 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen niet doen 
 
Geachte heer, mevrouw,  
Ik heb kennis genomen van de plannen voor het geheugenpaviljoen en heb de petitie 
geheugenpaviljoen niet doen ondertekend. Ik blijf er bij dat het niet nodig is om dit te verbeelden 
met een blok beton dat een stukje snelweg moet voorstellen.  
Ik verzoek u om te overwegen om een andere vorm te vinden om van dit paviljoen een 
ontmoetingsplek in het groen te maken.  
Met vriendelijke groet,  
Inwoner Groningen.  
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen NIET DOEN 
 
Aan alle raadsfracties en B&W: 
 
We willen niet herinnerd worden aan een bouwsel dat jarenlang afbreuk heeft gedaan aan het 

woonplezier in de Oosterpoort!!!       
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:07 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: aan alle raadsfracties en B&W, betreft bezwaar Geheugenpaviljoen 
 
Geachte raadsleden en leden van het college, 
 
Tot mijn verbazing vernam ik onlangs dat de gemeente een deel van een viaduct wil laten staan als 
monument ter nagedachtenis aan de ringweg. 
Als inwoner van de gemeente Groningen wil ik bij deze mijn bezwaren hiertegen kenbaar maken.  
De Zuidring vormt al decennia lang een litteken aan de zuidkant van de stad, niet alleen visueel, maar 
ook in andere opzichten: de ring zorgt voor geluidsoverlast en ongezonde lucht. De aanpak Ring Zuid 
is een zeer welkome verbetering, maar het laten staan van een deel van het viaduct is een 
misplaatste zet, volledig overbodig en een smet in ‘t park. 



Ik volg de ontwikkelingen rondom de Ring Zuid vrij consequent, maar in geen van de in de pers 
gepubliceerde plannen heb ik dit ‘monument’ gezien. Waar komt ineens dit - onzalige - idee 
vandaan? Ik weet ‘t niet en ik begrijp ‘t niet.  
Bij deze verzoek ik u allen om dit plan te heroverwegen, en om de kenbaar gemaakte bezwaren van 
mij en vele anderen serieus te nemen. 
Ik wens u een constructieve en succesvolle gedachtenwisseling.  
 
Met vriendelijke groet van een bezorgde stadgenoot, 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:05 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen : aan alle raadsfracties en B&W 
 
aan alle raadsfracties en B&W :  
 
1. Ben er strikt op tegen om tegen een beton stuk te moeten aankijken wat de bewoners al jarenlang 
hebben moeten doen Dus weg met dat ding het is geen kunstuiting en ook geen histories element ! 
  
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 12:04 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: t.a.v. alle raadsfracties en College B&W Groningen - bezwaar aanleg 
herinneringsmonument in Zuiderpark 
 

Geacht gemeentebestuur, 

  

Als een serieuze, door ca 1700 mensen ondersteunde petitie tegen een controversieel 
gemeentelijk plan door diezelfde gemeente terzijde wordt geschoven met als argument 
‘een petitie ondertekenen is wel érg makkelijk’, vraag ik mij ernstig af of de gemeente 
daarmee niet handelt in strijd met de vigerende en ethische regels rondom een 
democratische besluitvorming. 
 
Naar verluidt zijn er bij de gemeente over dit plan alleen schrijvens binnengekomen 
waarin voorstanders hun standpunt bij de gemeente kenbaar maken. Ik vind dat zonder 
enig bewijs daarvan moeilijk te geloven en betwijfel dan ook het waarheidsgehalte van 
die bewering. 
Niettemin, om aan die schrijvens van de voorstanders énig tegengewicht te geven en 
vanuit de gedachte (of is het een illusie?) dat het dan misschien helpt als ik als 
ondertekenaar van de genoemde petitie (die nu dus (b)lijkt te worden genegeerd) mijn 
bezwaar tegen het neerzetten van een groot (zo niet megalomaan) 
herinneringsmonument nog eens bij de verantwoordelijken kenbaar maak met een 
gemotiveerd schrijven, stuur ik u dit bericht. 

 

Naar mijn opvatting moet wat in de oude situatie een plantsoen wás een plantsoen 
blijven: dwz  een zo natuurlijk mogelijk – zij het aangelegd – stuk(je) natuur te midden 
van een verstedelijkte omgeving, zonder daarin ontsierende en natuur-vreemde 
elementen zoals grote bouwsels, paviljoenen of ‘monumenten’, die immers de 



natuurlijke aanblik en de recreatieve functie alsook de ervaring van het gebied door de 
gebruikers alleen maar zouden verstoren. 

 
Ik roep de verantwoordelijken dan ook op om de democratische regels rondom het 
omgaan met petities te respecteren. het aantal uitgebrachte voor- en tegenstemmen op 
een eerlijke en transparante manier tegen elkaar af te zetten en, mochten de 
bezwaarmakers in de meerderheid zijn, van dit onzalige plan af te zien en de inmiddels 
ingediende aanvraag voor de daarvoor benodigde omgevingsvergunning in te trekken. 
 
Met dank voor uw aandacht en met vriendelijke groet, 

  

 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 11:59 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
 
 
Aan alle raadsfracties en  B&W 
 
Geachte mevrouw, meneer 
 
Ik heb als medestadsbewoner de petitie getekend tegen geheugenpaviljoen. Dit is om solidair te zijn 
met Oosterparkbewoners  die tegen dit paviljoen moeten aankijken . Mij werd duidelijk dat de 
bewoners deze “kolos” niet meer voor de deur willen hebben. De petitie is ruim 1700 keer getekend 
en toch lijkt het erop dat het Geheugenpaviljoen er gewoon gaat komen. De bewoners hebben 
jarenlang aangekeken tegen de ringweg en zijn blij dat die straks weg is. Ze willen geen herinnering 
en hoeven geen ontmoetingsplek. Als er zo nodig een herinnering moet komen aan de ringweg , 
plaats een geplastificeerde foto in het wijkcentrum of plaats die in het park. Of eventueel een stuk 
ringweg op schaalmodel.  Het is buitengewoon bevoogdend om te bedenken wat goed is voor de 
bewoners. Bewoners zijn daadkrachtig genoeg om zelf stappen te zetten om elkaar te ontmoeten. Die 
hebben geen stuk ringweg nodig om elkaar te zien.  Het stoort mij dat er voor de bewoners wordt 
gedacht en er geen rekening wordt gehouden met hun wensen. Er zijn nu een paar wijkbewoners  en 
een stel “cultuurminnende lieden “ die dit “kunstwerk” bedacht hebben. Echter mensen dit soort 
dingen bedenken wonen er over het algemeen vaak zelf niet. We hebben het hier niet over een 
standbeeld of een klein object maar gigantisch stuk weg wat in het oog springt. Het is onmogelijk om 
je er als bewoner aan te onttrekken. De bewoners zijn niet (voldoende) meegenomen in dit proces 
anders was er niet zoveel weerstand. 
Ik hoop voor deze medestadsbewoners dat zij serieus genomen worden en er geluisterd wordt naar 
hun bezwaren.  
 
Dank voor uw aandacht.  
Met vriendelijke groeten, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 11:26 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 
Aan alle raadsfracties en B&W 
 



A.u.b. niet het veel te grote geheugenpaviljoen plaatsen.  Omwonenden hoeven niet aan de ring 
herinnerd te worden.  
Het veel te grote "kunstwerk" blijft het uitzicht beperken. Staat midden tussen woonhuizen. Dat 
geldt niet voor het geheugenbalkon.  
Er is geen overleg geweest met omwonenden (tenminste ik wist nergens van). 
 Laat een lokale kunstenaar een leuk klein ontwerp maken dat wel in de omgeving past. Niet iemand 
die toevallig op de Minerva heeft gestudeerd, dat wil niet persé zeggen dat diegene de omgeving 
kent. 
Wordt het een ontmoetingsplek of hangplek met de nodige overlast, grafitti, rotzooi? 
 
Al met al kan ik niks positiefs bedenken, dus gewoon niet doen! 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 11:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 

Aan alle alle raadsfracties en B&W, 
 

Tot mijn schrik zag ik dat er een vergunning is aangevraagd voor een geheugenpaviljoen in 
het Zuiderplantsoen ter hoogte van het Winschoterdiep. 
 

Ik maak hier bezwaar tegen. Een kunstwerk is altijd goed, maar dit is te groot en te 
aanwezig. Omwonenden hebben hier al steeds tegenaan moeten kijken. 
 

Als buurtbewoner heb ik nooit vernomen dat er een deel van de ringweg zou blijven bestaan, 
we zijn hier niet over geïnformeerd, dat is een gemiste kans.  
 

Gelukkig is het nog niet te laat en kunnen jullie dit te aanwezige kunstwerk nog aanpassen 
naar iets wat voor de bewoners wel acceptabel is. Zij moeten er per slot van rekening nog 
jaren tegenaan kijken. 
 

Vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:59 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar geheugenpaviljoen 
 

Aan: alle raadsfracties en B&W 
 
 
Geachte leden van de raad en college, 
 
Bij deze wil ik bezwaar maken tegen de bouw van het geheugenpaviljoen in Groningen-Zuid, 
als onderdeel van de nieuwe ringweg. Hiervoor heb ik twee redenen.  
 
De eerste betreft de smaak, artistieke kwaliteit en de leefbaarheid van de omgeving. Kort 
gezegd vind ik het geheugenpaviljoen een stompzinnig en lelijk ding, veel te groot en lomp, 
horizonvervuilend en een doorn in het oog van de bewoners in de directe omgeving. Een 
wangedrocht eerste orde, en een belediging van de goede smaak. Je zal er maar direct naast 
wonen! Jarenlang heb je aangekeken tegen de lelijke oude ringweg, nu verdwijnt die 
eindelijk en kun je je verheugen op een groen plantsoen met fluitende vogeltjes. Hèhè... En 
dan blijkt opeens dat een stuk van die verfoeide ringweg blijft staan, torenhoog, pal voor je 



deur, "als monument"! Een bijzonder schrijnende situatie. Ik zou in huilen uitbarsten als het 
mij overkwam. Toen ik het las, dacht ik: dit moet een 1 april grap zijn, maar het is dus echt. 
Wie bedenkt zoiets? 
 
Mijn tweede reden om ertegen te zijn is een historische: Monumenten in de publieke ruimte 
doen dienst om dat te herinneren, wat wij collectief de moeite van het herinneren waard 
vinden. Dat kunnen positieve zaken zijn (een bijzondere gebeurtenis, een bloeiperiode, een 
bijzonder gebouw, een held die geëerd wordt) of negatieve (een oorlog, een ramp, een 
collectief trauma). In het eerste geval dient het monument als plek om te vieren wat er is 
bereikt, iets om trots op te zijn en verbinding te voelen tussen nu en de hoogtepunten uit 
het  verleden. In het tweede geval gaat het om herdenken, stilstaan bij verdriet, "zwarte 
bladzijden" of zelfs misdaden "om nooit te vergeten". Monumenten representeren dus wat 
wij als samenleving belangrijk vinden om te overdenken en vast te houden van het 
verleden.  
Er zijn echter vele, vele zaken die met recht aan de vergetelheid van de geschiedenis mogen 
worden overgelaten, omdat ze geen culturele of collectieve waarde vertegenwoordigen. Net 
als in een huishouden: Als het rommel is, als je het niet meer gebruikt en is afgedankt: dan 
mag het weg. Breng het naar de kringloop of gooi het in de container. Je gaat ook geen 
zwerfafval op straat laten liggen "als monument." De ringweg was en is een puur functioneel 
gegeven, een noodzakelijk kwaad, dat iedereen (met een auto) wel nodig had en wilde 
gebruiken om overheen te rijden, maar waar niemand naast wilde wonen. Dat laatste 
spreekt boekdelen, het betekent dat de ringweg naast haar praktische functie geen enkel 
moreel of cultureel doel diende. Zij is dus niet de moeite van het herinneren waard. Zodra 
die functie is verdwenen (met de aanleg van een nieuwe ringweg), is haar waarde volledig 
afgedankt en de cultuurhistorische waarde is nul. Als "wij" er niet meer overheen kunnen 
rijden, dan hebben "wij" (en dan spreek ik even namens de gehele samenleving) ook niet 
meer de behoefte om eraan herinnerd te worden. 
 
Wie wat bewaart, die heeft wat: ja, maar als niemand er wat aan heeft of gehecht is aan de 
herinnering: ruim het dan alsjeblieft op. Een gedeelte van een oude snelweg laten staan, is 
geen herinneringscultuur, maar komt overeen met een kleuter die zijn kamer niet opruimt, 
oftewel cultureel hoarden.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:57 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen aub niet 
 

 Aan alle raadsfracties en B@W, 
 

Mijn naam is …en ik woon met veel plezier op .., twee straten naast de verdiepte ligging.  
Ik heb de plannen voor het geheugenpaviljoen gezien en ben erg geschrokken. Wat een 
kolossaal ding. Juist daar waar we met ze allen meer groen willen. 
 

De ideale hangplek waar je lekker kan sprayen en vuurwerk kan afsteken. 
 

Zelf heb ik meer dan 1 jaar bij de bouw van de ring meegewerkt en ik snap wel dat het 
goedkoper is om dit grote stuk van de ouwe ringweg niet af te breken en te laten staan, 
maar sorry niet ten kosten van alle omwonenden. 
Niemand zit hierop te wachten en niemand wil aan de ouwe ringweg op deze manier 
herinnerd worden. Gewoon stoppen met dit idee, zo mogelijk kan het niet zijn. 
Luister naar de mensen die 5 jaar de elende voor hun huisdeur hadden. 
 



Iedereen kan maar fouten maken of verkeerde ideeën hebben en dat is ook helemaal oké 
een als je dat kan toegeven ben je een raadslid die echt naar de mensen luistert en niet voor 
zijn eigen gelijk werkt.  
 

Met vriendelijke groeten, 
  
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:42 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Restant rondweg genaamd geheugenpaviljoen 
 

Aan de leden van de Raad, Raadsfracties en Burgemeester en Wethouders, 
aan mij is gevraagd een bericht naar u allen te sturen over uw voornemen het restant van de 
rondweg te laten staan en dit te bestempelen als kunst onder de naam Geheugenpaviljoen. 
Hoe kunt u de betrokken bewoners en anderen opzadelen met een vervuild stuk bewapend 
beton dat ook nog eens alle uitzicht van de aanwonenden ontneemt. 
Het is beslist nog erger dan de restanten van Stalinbouwwerken in Rusland nl. ook nog eens 
ernstig vervuild. 
Dit heeft natuurlijk niets met een discussie over "wat is kunst"  te maken maar met de 
sloopwerkzaamheden van de gemeente! 
Ik vraag u z.s.m. een vergunning aan te vragen voor het verwijderen en afvoeren van deze 
vervuilde restanten. U kunt altijd bedenken om een daartoe schoongemaakte pijler terug te 
plaatsen als u bedenkt dat dit kunst is. 
Met vriendelijke groet, 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:26 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsfracties en B en W van Groningen Ik  maak nog steeds bezwaar tegen het plaatsen van 
een zg.Geheugenplantsoen in het Zuiderpark. 
Ik kan mij geheel verplaatsen in de tegenstanders van dit kunstwerk. Het is niet fijn om steeds 
herinnerd te worden aan een weg die je in het verleden overlast voor de omwonenden hebt bezorgd. 
En dan nog zo groot!  
Het lijkt mij respectvol naar de bewoners toe om deze emotionele last weg te nemen en een ander 
mooier kunstwerk te laten neerzetten , dus ook mooi om naar te kijken , ook voor buitenstaanders. 
Groningen heeft een breed scala aan kunstenaars die dit vast wel kunnen.  
Ik schrijf dit omdat ik famile heb wonen in het mooie Groningen en dichtbij de rondweg en ik van 
dichtbij zowel de oude als nieuwe weg heb zien “groeien”. 
 
Met vr. 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:21 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 
Geacht College en geachte raadsfracties, 
 
Ik reageer op de discussie over het 'Geheugenpaviljoen' Zuiderplantsoen. 
 
Ik ben geen aanwonende, maar heb een duidelijke mening over kunst in de openbare ruimte.  
 



Kunst in de openbare ruimte moet voor de aanwonenden, maar ook voor de overgrote meerderheid 
van de bevolking die er langsloopt of fietst acceptabel en begrijpelijk zijn. Dat is dit voorstel niet. 
Dit argument geldt vooral als het kunstwerk erg groot is en mensen er dagelijks hinder van 
ondervinden. En/of wanneer het kunstwerk in de omgeving heel erg uit de toon valt, bijvoorbeeld 
wanneer het staat in een omgeving waarin groen of natuur de hoofdrol zou moeten spelen. 
 
--- 
Met vriendelijke groeten 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:16 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen aub niet 
 

Aan alle raadsfracties en B@W, 

Ik woon met mijn gezin aan de vredelust 1, 2 straten van het paviljoen af wij zitten al jaren 
in de hevige overlast van de verbouwing. Wij willen nog jaren op deze mooie plek wonen. 
Wij zijn helemaal niet op de hoogte gebracht van het paviljoen. Het is toch belangrijk 
volgens de wet om burgers en vooral omwonenden bij zo’n belangrijke beslissing te 
betrekken? Daarom moet deze beslissing ingetrokken worden ondanks jullie al zover zijn in 
het proces. Een alternatief kan best op zich wachten er is absoluut geen haast met een 
dergelijk iets. Tijdelijk een grasveld is ook prima 

Het beoogde paviljoen is echt heel lelijk en doet ons denken aan een tijd van overlast welke 
wij liever vergeten.  Wat mij betreft is een monument helemaal niet nodig, een grasveld of 

sportpark is nog meer gewenst en nog goedkoper ook. 

Aub zet deze uitrol stop!!!!! 

Met vriendelijke groet, 

 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:11 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Geachte heer, mevrouw, 
 
Ik teken bezwaar aan tegen het kunst werk ‘geheugenpaviljoen’.  
 
De bedoeling is dat het kunstwerk de herinnering aan de oude ringweg levend moet houden. De 
ringweg is nou niet bepaald een stukje geschiedenis waar ik graag aan herinnerd word. De 
omwonenden zijn mi. niet betrokken bij de ideeën voor dit kunstwerk in het nieuw aan te leggen 
park. Ik ben een buurtgenoot en was niet op de hoogte van de  plannen voor dit kunstwerk dat 
buitenproportioneel groot is in een relatief smal park. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:10 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 



Beste Burgemeester en Wethouders,  
 
Ik schrijf u vanwege uw voornemen om een deel van de constructie van de ring zuid te laten 
staan. Al jaren is het stadsbestuur bezig om de stad autoluw en op sommige plaatsen 
autovrij te maken. Onder andere door een ondergrondse ringweg worden we van veel 
verkeershinder verlost, echter het besluit om een monument op te richten voor de auto 
(want dat wordt het) begrijp ik dan ook totaal niet. 
 
Als tegenvoorstel zou ik willen voorstellen om hier een bescheiden paviljoen zoals Zondag in 
het Noorderplantsoen te maken. Een plek om elkaar te ontmoeten, te recreëren en te 
genieten van de mooie plek die Groningen is en heeft gemaakt.  
 
Ik hoop dan ook dat u het besluit om het geheugenpaviljoen te laten staan nog wilt 
overwegen en hiervan wilt afzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 10:05 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen paviljoen -  
 
Aan: Alle raadsfracties  
 
Beste, 
Naar aanleiding van het afkeuren van de petitie tegen het paviljoen, schrijf ik u deze mail. De afspraak 
in 2016 was dat alle buurtbewoners betrokken zouden worden bij de totstandkoming van de te 
maken keuze voor een ring markering. Daarna is niemand meer benaderd door het kunstpunt en de 
gemeente. Er is regelmatig gevraagd naar de status quo en daar kwam geen reactie op. Er werden 
ook alternatieven en/of ideeën aangedragen die allemaal van de tafel werden geveegd. Totdat bijna 8 
jaar later Kunstpunt komt het definitieve besluit: Het Paviljoen Meer dan 1700 handtekeningen zijn 
overhandigd en toch maakte dat geen indruk. Nee, het was namelijk allang uitbesteed en vergeven 
aan een bureau in Amsterdam.  
Wat moet je dan? Gewoon doorzetten dus en de stadjers en met name de bewoners die er op 
uitkijken en die het niet zien zitten, negeren.  
Het is een aanfluiting voor de democratie. Vertrouwen in de overheid was al aangetast, Gemeente 
Groningen kan er ook wat van. Schaam u diep!! 
 
  
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:57 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Waarom ik tegen het geheugenpaviljoen ben. 
Het wordt een enorme kolos, waar dit mijn insziens ook wel een aantal maten kleiner kan. Middels 
de petitie blijkt dat er heel bewoners tegen zijn, luister naar uw eigen bewoners. 
Zij wonen er en moeten dan tegen zo`n enorm "kunst''werk aankijken. 
Zou u dat willen???? 
Plant groen hiervoor in de plaats!!!!! 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:50 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Aan de raadsfracties en B&W 



 
Geachte dames en heren, 
 
Hierbij wil ik kenbaar maken dat ik de plaatsing van het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen een 
ontzettend slecht idee vind. Wat is er mooi aan een brok snelweg, als herinnering? Het is geen 
kunstwerk, het is log en lelijk. En de ringweg is/was geen Muur in Berlijn, die natuurlijk een grote 
historische waarde heeft gehad.  
Dit ‘kunstwerk’ is een slecht bedacht plan en zou resoluut van tafel moeten.  
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:47 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaarschrift Geheugenpaviljoen Zuiderpark 
 
 
Geachte Raadsleden en B&W van de gemeente Groningen, 
 
Ik maak ernstig bezwaar tegen het door u voorgestelde ontwerp van het geheugenpaviljoen 
Zuiderpark. De bewoners hebben al decennia extreem veel overlast gehad van de ring en het 
monsterlijke grote gedrocht (ook fijnstof en heel veel lawaai). Al jaren wordt ze voorgehouden dat 
straks wordt het prachtig en vooral groen. Dat je een herinnering of markering wilt, is misschien te 
begrijpen, maar zo’n mastodont van een gigantisch betonnen gedeelte wat grotendeels ook nog 
knalrood wordt gespoten: ronduit afschuwelijk en foei lelijk,. Weg groen en ruimte. En waarom geen 
Groningse kunstenaar vragen die binding heeft met stad en ook deze plek. Verzin iets anders!  
Dit soort wanstaltige architectuur dient uitsluitend en alleen de architect en de arrogante lokale 
overheid.  
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:36 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: bezwaar tegen plannen Geheugenpaviljoen 
 

Geachte heer, mevrouw, 

Ik begrijp dat B&W Groningen een plan heeft voor de bouw van een "Geheugenpaviljoen" in het 
nieuwe Zuiderplantsoen. 

Het betreft een kolossaal "kunstwerk" van 30 meter lang en 5 meter hoog, dat een stuk ringweg 
voorstelt. 

Het idee achter de  vernieuwing en verlaging van de ringweg zuid was nu juist om deze kolossale 
doorsnijding van de stad en het Sterrebos ongedaan te maken en een prachtige weidse verbinding te 
creëren tussen noord en zuid. 

Het voorgenomen kunstwerk met zijn megalomane afmetingen moet stadjers herinneren aan dat 
lelijke betonnen gevaarte - de oude zuidelijke ring - die sinds 1971 dwars door het Sterrebos ligt. Het 
is niet voor niets dat deze historische aantasting van een van de mooiste natuurzones in de Stad in de 
jaren 10 en 20 van de 21e eeuw ongedaan wordt gemaakt. Een "kunstwerk" van 30 meter lang en 5 
meter hoog op die plek neerzetten is een klap in het gezicht van alle Groningers. 

Ik hoop dat B&W en de gemeenteraad van Groningen tijdig gaan inzien dat dit een onzalig plan is dat 
zo snel mogelijk van tafel moet. Zet een paar mooie beelden in het Zuiderpark, geen stuk ringweg 
precies daar waar alle Groninger net zo blij over zijn dat die lelijke verminking van het Sterrebos na 
53 jaar verleden tijd is. 



Ik verzoek u deze mail of de inhoud ervan te doen toekomen aan alle raadsfracties en B@W. 

--  
Hartelijke groet, 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:22 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Beste gemeenteraadsleden, fracties en B&W,  
 
Hierbij wil ik laten weten tegen het gehegenpaviljoen te zijn. De omwonenden willen niets liever dan 
een mooi en vrij uitzicht zonder een herinnering aan het jarenlange lelijke zicht op de viaduct. Ook al 
wordt deze rood geschilderd, ze houden een stuk herinnering aan snelweg voor de deur. Wie bedenkt 
nu zo iets? Dat is vast niet door een Groninger bedacht, dat kan ik u wel zeggen. Mijn man denkt daar 
ook zo over. Wij vinden het onbegrijpelijk dat er niet in samenspraak met omwonenden gezicht wordt 
naar een kunstwerk in het plantsoen waar meer mensen blij mee kunnen zijn en wat tevens meer 
aansluit bij de natuur in het park. Hopelijk zal u van mening veranderen en wordt er voor een ander 
kunstwerk gekozen.  
Met vriendelijke groet, 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:21 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
T.a.v. alle raadsfracties en B&W gemeente Groningen 
 
L.S., 
 
de keuze van uw leden en bestuurders om een zogenaamd "geheugenpaviljoen" op te richten d.m.v. 
een stuk van de oude ringweg is m.i.  een grote miskleun. 
 
Veel bewoners in de omgeving zitten niet te wachten op een "aandenken" aan de zuidelijke ringweg 
zoals die er jaren heeft gelegen. Eindelijk wordt er een deel van die weg ondergronds gemaakt en is 
er een plan voor groen op de tunnel, wat een mooie ontwikkeling is. Daarin een kolos neerzetten 
(ook al komt er wat groen op/bij die kolos), die alleen maar slechte herinneringen oproept bij de 
omwonenden is m.i. een van de slechtste plannen van de gemeente Groningen ooit.  
 
Ik wil u dan ook vragen om NIET in te stemmen met dit onzalige plan. 
 
Ik wens u wijsheid en hoop op mededogen met de omwonenden, die recht hebben op een mooi 
Zuiderplantsoen zonder kolossen. 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:17 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 
Aan de alle raadsfracties en B@W.  
   
Geachte gemeentebestuurders,  
   

mailto:B@W


Ik woon niet in de Stad. Via de krant vernam ik dit plan en heb toen de petitie ondertekend. Ik ben 
tegen.  
   
Het is vast ooit bedoeld als grap en jullie hebben het per ongeluk serieus opgevat. Stop hiermee, kom 
terug in de realiteit. Het is van hetzelfde idiote kaliber als het plan destijds om een van de 
vijf schoorstenen van de enegiecentrale te bewaren.  
   
Een fresco in een oude school, een markant gebouw van een gerenommeerd architect: ok, kan ik 
begrijpen. Maar een stuk snelweg bewaren als 'geheugensteuntje' ?  
Onbegrijpelijk. Het plan is verstoken van iedere vorm van realiteitsbesef, bedacht door mensen die 
hun eigen maatschappelijke positie zwaar overschatten.  
  
  
Ter Apel  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:16 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Aan alle raadsfracties en B&W van gemeente Groningen: Tegengeluid tegen 
'Geheugenpaviljoen' Zuiderplantsoen Groningen 
 
Geachte leden van de raadsfracties en B&W van gemeente Groningen, 
 
Eerder al gaf ik mijn handtekening als tegenstem tegen het instant houden van een segment van de 
oude ringweg, voor een onooglijke betonklos weinig zaligmakend genaamd ‘Geheugenpaviljoen’. 
 
Nu verneem ik dat, ondanks alle tegengeluiden/bezwaren, de gemeente van plan is coûte que coûte 
de realisatie door te zetten tot grote ontsteltenis en leed van de omwonenden. 
 
Wonend in het noordoosten van de stad zullen de aanblik en ervaring van deze oude rottende kies 
mij hoogstwaarschijnlijk slechts zelden bezwaren. Echter, daar waar een viaduct in de weg- en 
waterbouw als ‘kunstwerk’ wordt benoemd, wil dat niet zeggen dat met de instandhouding van een 
segment van een dergelijk ‘kunstwerk’, ook daadwerkelijk als Kunstwerk (ja, geschreven met een 
grote K) bijdraagt aan de ervaring van het nieuw te scheppen Zuiderplantsoen. Het ding heeft zijn 
functie verloren! 
Maatschappelijk bezien kun je stellen dat, gezien alle negatieve ervaringen van de buurt- en 
wijkbewoners die decennialang tegen de kolos hebben moeten aankijken, ermee hebben moeten 
leven, het een regelrechte slag in het gezicht van die bewoners zou zijn wanneer de gemeente haar 
zin wenst door te drijven! 
 
Ter afsluiting: beter ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald! 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
 
Onderwerp: Bezwaar Geheugenpaviljoen 
 
Geachte raadsleden, burgemeester en wethouder, 
 
Met verbazing en een flinke dosis teleurstelling heb ik gelezen dat de raad 1700 handtekeningen van 
tegenstanders van het geheugenpaviljoen opzij heeft geschoven. Dit zijn handtekeningen van 
omwonenden, mensen die zich nauw verbonden voelen met hun omgeving en daar met aandacht en 



zorg naar kijken. Daar ben ik er een van Zij (en ik) zijn hierop tegen en richten zich tot u in de hoop 
dat er geluisterd wordt. Dit is voor mij een sprekend voorbeeld van de veelbesproken afstand tussen 
politiek bestuur en inwoners.  Dit ‘monument’ doet afbreuk aan een nieuw in te richten parkachtige 
omgeving. Het is een kolos die wij als bewoners niet willen. Niet alleen omdat we het niet mooi 
vinden, smaken verschillen, maar ook omdat wij niet herinnerd willen worden aan een ringweg die 
decennia lang dwars door de zuidelijke wijken van de stad sneed. Een monument wordt opgericht ter 
nagedachtenis aan een periode of een persoon. Het slaat nergens op om een symbolische 
nagedachtenis op te richten aan een ringweg. Dit is een symbolisch opgerichte vinger naar alle 
monumenten in Nederland waar we juist wel met respect naar kijken. En waar ik u bovendien nog op 
wil wijzen is dat bij DUO nog een tweede kolos gebouwd gaat worden. Het zogenaamde 
‘geheugenpaviljoen’ i.c.m. nog een groot bouwwerk doet enorm afbreuk aan onze wijk zoals ik, en 
velen met mij die voor ogen hebben en hadden.  
 
Overigens lees ik dat er ook voorstanders zijn van het geheugenpaviljoen. Dat zal best, maar dat 
argument en die bewering is niet meetbaar weergegeven. De 1700 handtekeningen die er op tegen 
zijn, zijn dat wel.  
 
Ik wil u daarom vragen uw voorgenomen besluit nogmaals te heroverwegen en een andere keuze te 
maken. Al is het maar uit respect en politieke betrokkenheid naar de omwonenden. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 09:00 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen aan B&W 
 

Beste burgemeester en wethouders, 
 
Helaas zijn de bewoners van onze wijk, de Linie niet gehoord betreffende het plaatsen (of 
laten staan) van een herdenkingsmonument voor de ringweg zuid in de groenstrook tussen 
de wijk de Linie en de Oosterpoort. Wij betreuren dit en zien liever een echt bos met 'oude 
bomen'. 
 
Wij wonen aan De Vriendschap 15 en mijn looproute naar de stad is langs het Verlengde 
Winschoterdiep door de wijk de Oosterpoort naar de stad. 
Jaren zitten we in een bouwput, dat heb ik dan maar voor lief genomen om uit te kijken naar 
een groene strook tussen de wijken. Gewoon het verlengstuk van het bestaande Sterrebos 
doorgetrokken naar onze wijk. 
 
Dit hedendaagse tintje door een stuk te laten staan, is niet wat we jarenlang voor ogen 
hebben gehad, terwijl we in de bouwput zaten (en nog zitten). 
 
Door kennelijk 5 bewoners mee te laten denken -die hun achterban hier niet adequaat bij 
betrokken hebben-, heeft u een incompleet resp. verkeerd beeld van wat de bewoners van 
de beide aangrenzende wijken echt willen. 
 
Hoor ons als bewoners en geef ons een stem in Groningen. Dank. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

  
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:58 



Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenplafond Zuiderplantsoen 
 
Geacht college en fractieleden, 
  
Graag vraag ik uw aandacht voor het volgende: 
Tot mijn grote schrik las ik in 'Berichten over uw buurt' een aanvraag voor een omgevingsvergunning 
voor het realiseren van het Geheugenplafond in het Zuiderplantsoen. 
  
Een zeer groot aantal buurtbewoners hebben een petitie ondertekend tegen dit Geheugenplafond, 
waaronder ik. 
Er heeft totaal geen overleg plaatsgevonden en er is geen enkele inspraak geweest van de bewoners 
rondom de plannen van dit 'kunstwerk'.  
De buurt was graag betrokken geweest bij de keuze van een kunstwerk. 
  
Dit Geheugenplafond is een doorn in het oog van de buurt en bewoners, herinnert aan een ringweg, 
waarvan we zo blij zijn dat die verdwijnt. 
Echter, dit kolos blijft staan en dat voelt vreselijk en bederft bovendien het uitzicht. 
Het gaat hier niet om een 'kunstwerkje', het is een enorm kolos, een stuk van de zo gehate ringweg, 
waar wij nu steeds aan herinnert zullen worden. 
  
Ik wil u verzoeken geen vergunning te verstrekken en om hernieuwde mogelijkheid tot inspraak, 
waarbij de buurt wordt gehoord. 
  
Met vriendelijke groeten, 
  
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:47 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: geheugenpaviljoen 
 
 
Aan de raadsleden en B&W 
 
Ik zag tot mijn verbijstering 2 impressies van het geheugen paviljoen. Eén van de buurtbewoners en 
één van de gemeente. De impressie van de gemeente is een gelikte reclamefolder die echt NIET met 
de werkelijkheid overeenkomt. Deze foto wordt gebruikt in uw argumentatie.  
 
Schaamt u zich niet een beetje?  
 
Ik zou zeggen: Ga met de bewoners eens een nieuwe impressie maken, waarin het 
geplande  “kunstwerk” de plek inneemt die wel klopt. Dan ziet u dat dit echt niet kan!! 
 
Stop de bouw van dit paviljoen. Het is echt veel te groot! En daarbij komt dat de argumentatie die u 
gebruikt geen blijk geeft van enig inlevingsvermogen in de mensen die daar vlak bij wonen. Dat vind 
ik heel erg. Ik ben iemand met een vrij groot vertrouwen in “de overheid”, maar hiervan schieten de 
tranen me in de ogen.  
Dit is heel schadelijk voor uw reputatie. 
 
Groet,  
Verzonden vanuit Mail voor Windows 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:44 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 

https://go.microsoft.com/fwlink/?LinkId=550986


Beste, 
 
Ik heb de petitie tegen het zuiderplantsoen getekend omdat dit naar mijn mening niet de manier is 
waarop we de ringweg moeten herinneren. Een groot blok beton hebben we de hele duur van de 
ringweg gehad, dus origineel is het eigenlijk ook niet. Daarnaast verdiend elke Stadjer meer groen en 
niet meer beton. 
 
 Ik heb lang aan de Paterswoldseweg gewoond en wanneer ik langs de ringweg fietste vond ik dit 
nooit een fijne plek om te zijn. Er was gebrek aan groen en veel lawaai. Ik vind niet dat we de mensen 
die daar de duur van de ringweg naast hebben gewoond hoeven te herinneren hieraan.  
 
Neem jullie verlies, de kunstenaar heeft het gewoon niet begrepen. Leg een park aan zonder een stuk 
beton.  
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:33 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
 
Ik wil bezwaar aantekenen tegen het "kunstwerk"  geheugenpaviljoen.  
Evenals het geheugenbalkon vind ik het geen kunst maar gedrochten. Vreselijk lelijk.  
De bewoners rondom zijn er vreselijk op tegen. Zij kijken erop uit. En zijn niet gehoord door de 
gemeente. Ik ben er tegen. 
Overal in de stad blijven restanten van bestaande dingen staan. Zoals in de Linie de kademuur. Die 
lelijk met graffiti beklad wordt. Het is geen Kunst !! 
Een kunstwerk van een Groninger i.p.v. een Westerling zou ook niet misstaan !!!!  
Ik hoop dat er naar de bevolking geluisterd wordt. Dat niet de gemeente zijn eigen zin doordrijft. 
Prestige objecten hebben we al genoeg in Groningen.  
 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:25 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Tegen het Geheugenbalkon 
 
Geachte Raadsfracties, B&W, 
 
Ik heb vernomen dat er niet serieus wordt ingegaan op het verzoek van bewoners die rondom het 
geplande Geheugen paviljoen wonen. 
 
Van wat ik verneem hebben de buurtbewoners helemaal niet het gevoel te zijn meegenomen in het 
proces. Ik vind het dan ook erg jammer dat de uitvoerder, Kunstpunt, vertrouwd wordt boven de 
buurtbewoners, immers, Kunstpunt wil natuurlijk graag dit project voltooien, hier krijgen ze voor 
betaald! 
 
Persoonlijk heb ik mijn twijfels of men positief was over het het Geheugenbalkon of juist het gebied 
als geheel. Juist met de vooruitgang die is geboekt met Ring Zuid, zou je toch niet aan die oude weg 
herinnerd willen worden? Voor mijn gevoel is het gewoon een makkelijk ontwerp omdat dat stuk er 
toch al staat. 
 
Ik hoop dat er alsnog wordt overwogen om naar de buurtbewoners te luisteren. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 



 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:19 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: aan alle raadsfractie en B&W in zake geheugenpaviljoen 
 
Geachte dames en heren,   
   
bij deze wil ik u vragen het laten staan van een stuk ringweg in het zuiderplantsoen te heroverwegen.  
Ik denk dat mooi of lelijk niet de kwestie is.  
Het gaat om empathie tov de bewoners van de meeuwerderbaan.  
Jarenlang hebben zij overlast gehad van kankerverwekkende fijnstof, en lawaai van auto's.  
Daarna vele jaren last van bouwwerkzaamheden, geluidsoverlast en intrillen van damwanden.  
Hen is een mooi plantsoen beloofd, en ze hielden zich vast aan de gedachte om uiteindelijk op 
bomen en vogeltjes uit te kijken.  
En nu wil men een groot gedeelte laten staan, een klap in hun gezicht.   
Dit stemt mij verdrietig, daarom vraag ik jullie te zoeken naar een ander kunstwerk, wat hier recht 
aan doet.  
   
met vriendelijke groeten,  
   
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:11 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar tegen Geheugenpaviljoen 
 

Geachte raadsfracties en B&W, 
 

Hierbij wil ik aangeven dat ik bezwaar heb  tegen het Geheugenpaviljoen. Het past niet in de 
wijk, bederft het uitzicht voor de bewoners ernaast én de ring is niet iets moois om aan 
herinnerd te willen worden. 
 

Ik vraag u daarom gehoor te geven aan de ingediende petitie 'Geheugenpaviljoen Zuiderpark 
- NIET DOEN'. 
 

Met vriendelijke groeten, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:11 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: aan alle raadsfracties en Burgemeester en wethouders over de vergunning voor het 
geheugenpaviljoen 
 
Hallo Raadsfracties en Burgemeester en Wethouders  
   
   
Ik heb destijds de petitie ondertekend "Niet Doen" tegen het geheugenpaviljoen  
   
Ik heb een aantal redenen waarom mij dit geen goed plan lijkt  
   
1 Geef een plaatselijke kunstenaar de kans dit te doen. Er zijn veel beeldend kunstenaars in de stad 
Groningen die de kennis en kunde hebben om dit op een betere manier te doen.  
2 De bewoners die hier jaren tegen aankeken hebben de belofte gekregen dat het zou weggaan en ze 
een vrij zicht zouden hebben  
3 Dit doet mij denken aan de High Line in New York. Dit is een oud stuk treinbaan waar kosten nog 
moeite zijn gespaard.. Het sluit aan op de weg beneden en er zijn veel bloemen planten en koffie 
tentjes. Met mooi weer zijn hier veel wandelaars.  



Dit is het geheugenpaviljoen allemaal niet omdat na de voltooiing het niet meer toegankelijk is. Dan 
zal het alleen maar als een oude overgebleven stuk weg daar staan. Een doorn in het oog. Vies en 
lelijk.  
Doe het niet is mijn advies  
met vriendelijke groeten  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen  
 
Aan alle raadsfracties en B@W, 
 
Als burgers van de stad Groningen vragen wij u om de plannen voor het geheugenpaviljoen niet door 
te laten gaan. Maar wederom te luisteren naar de buurtbewoners. Zij zullen er mee moeten leven en 
wij kunnen ons zeer goed voorstellen dat dit “kunstwerk” niet past in hun woonomgeving.  
We hopen dat u terugkomt op uw beslissing en nou eens luistert naar uw burgers! 
 
 
Hartelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 08:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 
Beste raadsfracties en burgemeesters & wethouders, 
 
Bij deze mijn persoonlijke ondertekening om het geheugenpaviljoen welke bedacht is door 
KunstPunt te heroverwegen, Vanuit verschillende richtingen in de wijk heb ik vernomen dat de 
aanpak vanuit de KunstPunt niet heeft geleid tot een integraal ontwerp en hierdoor dus ook niet op 
een juiste manier is afgestemd met de omwonenden. De omwonenden hebben jarenlang het geluid 
aan moeten horen van de ringweg om vervolgens jarenlang het geluid en overlast aan te moeten 
horen van de bouw van de ring Zuid. (Wat wel een goed integraal plan is) 
Verder zal het geheugenpaviljoen een plek zijn waar jongeren rondhangen, drugsdealen en wordt het 
object hoogstwaarschijnlijk binnen mum van tijd voorzien van graffiti.  
 
Mijn voorstel zou zijn om het ontwerp te heroverwegen en eens te kijken wat de buurt nou echt wil 
en waar zij behoefte aan hebben. In de volgende link staat een artikel geschreven over de spijker, 
een bijzondere kolom in het hart van de Verlengde Nieuwstraat.  
https://www.platformgras.nl/magazine/de-spijker-vertelt-een-verhaal-dat-ertoe-doet  
Mijn inziens heeft de provincie Groningen genoeg kunstenaars die zich hun dienst mogen en kunnen 
bewijzen om te zorgen voor een integraal ontwerp dat gedragen wordt door de omgeving. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 07:58 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Kunstwerk 
 
Ik ben erop tegen omdat het een ontzettend lelijk en mistroostig werk is dat een herinnering moet 
zijn aan iets dat je je wilt/hoeft te herinneren!!! 
 
 

https://www.platformgras.nl/magazine/de-spijker-vertelt-een-verhaal-dat-ertoe-doet


-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 07:36 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Stadsbalkon 
 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
Aan alle raadsfracties en b&w, 
Onze wijk is lange tijd bedorven door de  ringweg. Het is heel naar om herinnerd te worden aan deze 
lelijkheid. Nu gaat dit stuk beton ons toekomstig plantsoen bederven. Zie hier toch a.u.b. van af. 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 07:21 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Griffie 
 
Geen beton, meer natuur! Ik vind dat alle plekken waar ruimte is om groen te genereren in deze tijd 
moeten worden voorzien in groen. Voor de omgeving, voor ons allen. 
 
In deze tijd kunt u het niet meer verantwoorden om omwonenden op te zadelen met een ongevraagd 
beeld waar je ze geen plezier mee doet. Niet doen dus: les 1; alleen met samenwerking van de 
omgeving kunnen we werken aan een leefbaar klimaat voor iedereen. 
 
ondergetekend, 
 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 06:50 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geen betonblok als aandacht aan een ooit slechte keus 
 
Waarom waarom wilt u knallelijke  stuk brug als zogenaamde kunst terugzetten.  
Het was aal ongelooflijk dat ie ooit is aangelegd.  
Moeten we allemaal blijven kijken naar een misvaksel. En dan steeds herrinnerd worden aan die 
afschuwelijke weg. 
Nee nee nee een paar prachtige bomen zou in deze tijd iets moois zijn. 
Stop deze aktie. We hebben met 1700 geprotesteerd. Dat zegt toch iets 
Dus groen ipv beton  
 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 06:24 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Weg met geheugenpaviljoen 
 
Geacht College, 
 
Nu er een petitie is ondertekend tegen het foeilelijke stuk ringweg lijkt het er op dat het college er 
niets mee gaat doen.Schande !! 
We zitten al jaren in de het lawaai de troep de omlegsituaties en dan zou er ook nog een stuk 
ringweg blijven staan. Die petitie is niet voor niets. De inwoners in de Oosterpoort wijk hebben al 
moeten boeten voor leefbaarheid in de wijk en nu willen ze er een blijvend monster neerzetten waar 
het uitzicht en natuurschoon wordt belemmerd. De mensen zijn het zat.De overheid moet luisteren 



naar zijn inwoners en dit stuk ringweg weghalen. Spreek met de inwoners en hoor hun argumenten. 
Denk je eindelijk na 5 jaar van dit stuk ringweg af te zijn...het is een monster. 
 
Groet  
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 02:51 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

Aan B&W en alle raadsfracties van de gemeente Groningen 
 
Geachte mevrouw, geachte heer, 
 
Ik heb kennis genomen van de plannen van Kunstpunt een afgedankt stuk snelweg 
als kunstwerk aan te merken en naar het schijnt zijn velen van u daar niet afkerig van. 
Als niet-ingezetene, maar frequent bezoeker van Stad en kunstminnaar, maak ik me 
zorgen m.b.t. dit onderwerp. 
De gedachte gebruikte/afgedankte materialen in te zetten als kunstwerk is niet nieuw, 
sterker nog: het is afgezaagd (letterlijk én figuurlijk) en dit geval ook nog smakeloos. 
Het lijkt puberaal, getuigt van weinig idee, en het straalt geldzorgen uit. 
 
Daarom: om Groningen op de kaart te krijgen als stad met cultuur adviseer ik u het 
NIET te DOEN. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 02:23 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuidelijke Ringweg Oosterpoort 
 
Aan alle raadsfracties en B&W. 
 
Onlangs kwam mij ter ore over de plannen van het geheugenpaviljoen in de Oosterpoort. 
Ik wil u met klem vragen om de huidige plannen te herzien. Het geplande geheugenpaviljoen is te 
kolossaal en is geen wens van vele bewoners in de Oosterpoort waaronder ondergetekende. Vele 
decennia hebben wij Oosterpoorters met de ongemakken en hinder moeten leven van de huidige 
ringweg, waarvan iedereen het er wel over eens is dat het een historische vergissing is geweest in de 
jaren '60 van de vorige eeuw. Een blijvende herinnering aan deze ringweg zoals het nu in de plannen 
staat, zitten degenen die er het meest hinder van hebben gehad, niet op te wachten. Doe dit de 
bewoners van de Oosterpoort niet aan. Alstublieft! We willen groen en geen beton. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 02:19 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuidelijk Ringweg Oosteroort 
 

Aan alle raadsfracties en B&W. 
 

Onlangs kwam mij ter ore over de plannen van het geheugenpaviljoen in de 
Oosterpoort. 
Ik wil u met klem vragen om de huidige plannen te herzien. Het geplande 
geheugenpaviljoen is te kolossaal en is geen wens van vele bewoners in de 
Oosterpoort waaronder ondergetekende. Vele decennia hebben wij Oosterpoorters 



met de ongemakken en hinder moeten leven van de huidige ringweg, waarvan 
iedereen het er wel over eens is dat het een historische vergissing is geweest in de 
jaren '60 van de vorige eeuw. Een blijvende herinnering aan deze ringweg zoals het 
nu in de plannen staat, zitten degenen die er het meest hinder van hebben gehad, 
niet op te wachten. Doe dit de bewoners van de Oosterpoort niet aan. Alstublieft! We 
willen groen en geen beton. 
 

Met vriendelijke groet, 
 
 
 
Verzonden vanaf Outlook voor Android 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 00:37 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Tegen geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsfracties, burgemeester en wethouders, 
 
Ik en mijn gezin zijn tegen het plaatsen vh paviljoen. Ik ben voor kunstuitingen en uiteraard hoef ik 
dat niet altijd mooi te vinden immers kunst mag best schuren en discussie oproepen. Alleen dit is 
buitenproportioneel en begrijp eerlijk gezegd niet waarom je een herinnering aan een ringweg wilt 
behouden.  
 
Groet, 
 
 
Outlook voor Android downloaden 
 

 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 00:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Zuiderplantsoen 
 
Beste collegeleden en B en W, 
 
Ik lees dat jullie de petitie niet serieus (lijken te) nemen. Al sinds begin 90er jaren ben ik me ervan 
bewust dat onze gemeente niet een groenbeleid voert zoals ik, of bomenmensen dat zouden willen 
 Bij ROEZ aan het Zuiderdiep werken mensen die geld willen verdienen. En dat kan nu ook. Want 
slopen kost geld, dus blijft een stuk staan? In een plantsoen hoort bos en licht. Geen beton 
 Weg ermee.  Geen trukjes. Her en der zijn projecten duurder. Ga slopen en koop een paar mooie 
bomen. Of een stuk open ruimte waar kinderen kunnen spelen, mensen in de zin kunnen zitten zoals 
in het Noorderplantsoen. Bedenk eens een dergelijke kolos aan de oranjesingel. Nee, onvoorstelbaar 
is dat. Dus stem wat logisch is. Weg met de rotzooi. Vergroten. 
 
Met vriendelijke groet,  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: vrijdag 29 maart 2024 00:03 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsfracties en B@W 
 
 

https://aka.ms/AAb9ysg
https://aka.ms/ghei36


Ik ben fel tegen het geheugenpaviljoen omdat ik niet herinnert wil worden aan de vreselijke snelweg 
die dwars door de stad en sterrenbos is aangelegd! Hoe hebben ze dat destijds verzonnen!! Nu is de 
bedoeling iets te bouwen wat ons daar aan zal herinneren? Wat bizar. Dus GEEN geheugenpaviljoen!!   
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:46 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 
Aan alle raadsfracties en Burgemeesters & Wethouders, 
 
 

Ik heb kennisgenomen van het feit dat er een aanvraag voor de omgevingsvergunning van het 

geheugenpaviljoen is ingediend. 
 

Bij deze teken ik bezwaar aan tegen genoemde omgevingsvergunning. 
 

Mijn bezwaar is dat het geheugenpaviljoen niet bijdraagt aan het doel van het Zuiderpark, 
namelijk rust & natuur. Het plaatsen van een dergelijk groot betonnen bouwwerk 
disharmonieert met de natuurgedachte van het Zuiderpark. 
 

Daarnaast zullen er tot lengte der dagen kosten dienen te worden gemaakt voor het goed 
onderhouden van deze betonen kolos. Geld dat m.i. beter kan worden besteed aan de 
instandhouding van de natuur die onlosmakelijk onderdeel is en blijft van het Zuiderpark. 
 
--  
 
Met vriendelijke groet, 

 
     John Lennon: ‘Life is what happens to you while you’re busy making other plans.’  

 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:40 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl>  
Onderwerp: Nee geen geheugen paviljoen!  
 
 
Aan alle raadsfracties en B&W 
 
Ik ben heel erg tegen het laten staan van het lelijke kolossale bouwerk in het Zuiderpark. Eerst heeft 
de gemeente besloten om de weg te ondertunnelen zodat de de weg kon worden weggehaald. Nu 
blijft tot mijn ontzetting een deel staan. Als kunst werk………. ik vind dit respectloos met name voor de 
directe omwondene. 
Ik vind het lelijk en niet passen in het Zuiderpark.  
Ik vul altijd de enquête van de gemeente Groningen in, maar als bewonder van de oosterpoortwijk is 
mij over dit voornemen nooit iets gevraagd. 
Ik hoop dat dit niet doorgaat. 
Ik breng hiermee ook mijn partij (PvdA) op de hoogte dat ik het hiermee niet eens ben. 
 
 
Groet  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:36 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar tegen het geheugen paviljoen  



 
Aan alle raadsfracties en B&W, 
 
Het blijft voor mij als inwoner van de gemeente Groningen onbegrijpelijk dat de mensen die altijd op 
de ringweg hebben uitgekeken en de overlast die het gaf hebben ondergaan, dat uitgerekend deze 
groep een kunstwerk krijgt opgedrongen. Bedacht door mensen die daar nooit hebben gewoond en 
ervaren hoe dat was. Allemaal buitenstaanders die blijkbaar dit onooglijk stuk ringweg een soort van 
in ere wilde houden zonder te bedenken wat de mensen die daar zelf naast wonen daar van vinden. 
Is het dan zo moeilijk in te denken dat deze mensen juist verlangen naar nu eindelijk uitzicht.  
Ik kan werkelijk niet begrijpen dat na een petitie de terechte bezwaren daartegen zo aan de kant 
worden gegooid door wederom mensen die daar nooit hebben gewoond. Hoe is t mogelijk dat dat 
niet gesnapt wordt. Verzin wat anders goeds als je zonodig wil herdenken. Ik verwacht dat de raad en 
B&W nu zijn gezonde verstand gebruikt en normaal invoelingsvermogen voorrang geeft. Kom op we 
richten ons op de nieuwe ringweg. De herinneringen aan de oude staan straks voldoende in ons 
geheugen gegrift. Verdient geen kunstwerk.  
 
Met vriendelijke groet 
 
 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:30 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen!! 
 
Deze mail is gericht aan B&W en alle raadsfracties. 
 
Hierbij maak ik bezwaar tegen het geheugenpaviljoen dat in het Zuiderplantsoen moet komen. 
Ik vind het schandalig dat het besluit genomen zal worden zonder voldoende overleg met de 
omwonenden. Zij zijn eindelijk verlost van de drukke en lelijke ringweg en krijgen nu een nutteloos 
betonnen gedrocht voor hun neus!! 
Hoop dat er een mooi plantsoen mag komen in overleg met de buurtbewoners. 
 
Met vriendelijke groet, 
                  
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:24 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: “Geheugenverlies  
 

Aan alle raadsfracties en B@W 
 
Waarom het geheugen paviljoenen een onverstandige keuze is en waarom ik bezwaar maak.  
 
Wij Groningers en de vele generaties na ons hoeven niet herinnerd worden aan een ringweg die als 
je de prachtige tunnel uitkomt gewoon nog aanwezig is. Het plantsoen is al een herinnering aan het 
feit dat de gemeente een groot gedeelte van de wijk heeft weggehaald waar de Groningers woonden 
voordat de ringweg werd aangelegd.  
Het was in mijn ogen een nootzakelijk object waar in de huidige tijd een betere oplossing voor is 
gerealiseerd. En zeker geen kunst.  
  
Vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:23 



Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 

Aan alle raadsfracties en B&W.  
 

Bij dezen wil ik reageren op het plan om een “Geheugenpaviljoen” te plaatsen als kunstwerk 
in het nieuw aan te leggen plantsoen. 
Ik vind het getuigen van ideeën armoe dat je een stukje weg wilt laten staan en het dan een 
kunstwerk wilt gaan noemen. Naar mijn mening hebben de bewoners genoeg tegen een weg 
moeten aankijken om dit plan dan aanvaardbaar te vinden. 
Ik loop regelmatig langs deze weg en het zal me zeer deugd doen als ik er niets meer van 
zal zien. Daarom is er een tunnel en leg je daar een park aan. 
 

Ik hoop dat u het plan van zo’n “kunstwerk” wilt herzien. 
 

Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:22 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen 
 
Aan het college en burgemeester en wethouders en de gemeenteraad van Groningen, 
 
De inwoners van De Oosterpoort zijn massaal tegen Geheugenpaviljoen. Vooral voor de 
Oosterpoorters, die dicht bij de ringweg wonen, heeft het jarenlang een grote impact op hun levens 
gehad. 
 
Mijn advies is dan ook om het besluit over het Geheugenpaviljoen terug te draaien. Ik ben normaal 
gesproken een groot voorstander van kunstwerken in de openbare ruimte, maar in dit geval is het 
schadelijk voor de direct betrokkenen om het geheugen op deze wijze te activeren. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:19 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenplantsoen Zuiderplantsoen NIET DOEN 
 

Aan alle raadsfracties en B&W, 
 
Hierbij geef ik te kennen dat ik de actie Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen NIET DOEN 
steun, omdat de bewoners blijvend tegen een kolos van beton aan zitten te kijken i.p.v. een 
heerlijke open ruimte met volop zonlicht. De grootte/omvang en lengte vind ik zeer 
overdreven. Bovendien acht ik de kans heel groot dat de betonnen constructie met verf 
wordt beklad. Het lijkt mij weer zo’n idee ontsproten aan daartoe ingehuurde creatieve 
geesten die niet met de belangen en creatieve ideeën van omwonenden rekening hebben 
gehouden.   
 
Met vriendelijke groet, 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:18 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Tav griffie te Groningen 



 
Wij hebben de petitie getekend om het geheugenpaviljoen niet te laten staan, het doet afbreuk aan 
het geheel en blijft een te groot object in het Zuiderpark en bovendien blijft het in zicht van de 
bewoners die nog steeds tegen dit stuk beton/ asphalt aankijken ook lokt het jeugd uit die de 
staanders kunne gaan bekladderen met hun spuitbussen wij zeggen het Geheugenpaviljoen moet er 
niet komen De oude ring compleet verwijderen Met vriendelijke  
 
Verstuurd door vanaf mijn iPhone  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:13 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Heronderzoek stadspaviljoen betonnen viaduct 
 
Geachte heer/mevrouw, raadsfracties, raadsleden, B@W, 
 
 
Graag denk ik mee met de bewoners en ook voor het belang van een mooie toekomstbestendige stad 
Groningen. Ik ben voor vernieuwingen, maar met een goede leefbaarheid en sfeer voor de stad. 
 
Als kind droomde ik van een wereld met mooie parken, mooie natuur, mooie openbare plekken. 
Waar je in kunt dwalen/ ontdekken, wat je niet één keer wil bezoeken, maar waar je vaker in wil 
verdwijnen. Vaker vind je deze diversiteit in het buitenland. Wanneer je iets moois kunt creëren, doe 
dat ook a.u.b. Waarom dit idee voor een betonnen blok van een viaduct als monument en niet iets 
beters? Ik ben oprecht benieuwd naar de argumenten die dit idee ondersteunen, want het enige dat 
ik kan bedenken is uit het belang van geld en een historisch element als herdenking, maar moet dat 
zo kolossaal? En… waarom herdenken? 
 
Hoe zijn de bewoners betrokken in het nemen van dit besluit voor zo’n betonnen monument? Is dit in 
samenspraak besloten met een buurtraad als die bestaat? Van hoeveel leden en hoe is dit 
vertegenwoordigd? 
 
Graag transparantie over de vergaring van deze betrokkenheid met bewoners over het plan en anders 
een heronderzoek overwegen om dit te bewijzen, want ik heb twijfels bij dit plan voor het behouden 
van het viaduct. Nieuw onderzoek is kostbaar, maar gezien het aantal (bijna 1700) ondertekenaars 
van de petitie, zijn er vast vrijwilligers die dat willen oppakken. Bijv. meerdere kleine stroken papier 
knippen uit een A4 met QR code naar een poll (stem ja of nee bij het idee van een betonnen viaduct) 
en die in de brievenbussen gooien van de bewoners. Hang het op in A1-formaat in de wijk. Laat 
Sikkom een poll houden op social media. 
 
Bewijsmateriaal wil ik zien. Als dat er is en merendeel vindt écht dat het betonnen viaduct als 
herdenking moet blijven, dan wil ik dat zien ipv KunstPunt zegt het. En ik denk niet alleen ik, maar 
nog andere petitie ondertekenaars als ik de commentaren moet geloven. Ik bemoei me vaak niet met 
zulke dingen, maar ik ben het met ze eens en laat graag via deze weg mijn stem horen. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:08 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Tegen het geheugen paviljoen! 
 
 
Hallo, 
 



Ik wilde even kwijt dat ik tegen get nog te maken Geheugen paviljoen ben.  
Naast het feit dat wij als buurtbewoners daar geen inspraak over hebben gehad, vind ik het voor de 
mensen die daar wonen een enorme afknapper. Deze mensen hebben jaren in de ellende gezeten i 
d.v.v. bakken herrie en troep en die worden dan nu ' beloond' met dit vreselijke ding.  
Ik ben voor groen, maar dan graag zichtbaar groen! Niet op een dak, wat niet te zien is, tenzij je met 
een helikopter over vliegt!  
Voorts ben ik bang dat dit vehikel vooral gebruikt gaat worden als graffiti oefenmuur en foute 
hangplek. En daarbij: wie wil er nou herinnerd worden aan een vreselijke ringweg, die alleen zorgt 
voor uitlaatgassen en lawaai?? 
Geef de Oosterpoorters zichtbaar groen, daar heeft de wijk nou ook eens recht op!!! 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:06 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar tegen het "geheugenpaviljoen" 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders en raadsleden van Groningen, 
 
Jarenlang hebben wij geleefd aan een enorme bouwput. Dat betekende veel lawaai, trillingen en 
onhandige fietsroutes richtig stad. Maar wij verheugden ons op een mooi rustig parkje met veel 
groen en eindelijk zonder die lelijke ring. Het idee om nu ineens een deel van de ring niet af te 
breken, er wat plantjes bovenop te zetten en het geheel vervolgens  "paviljoen" te noemen is in mijn 
ogen diep treurig en voelt als bedrog. Dit mag niet gebeuren. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp:  
 
Aan de raadsleden en B en W. 
 
Als het geheugen paviljoen van meer dan dertig meter dient er niet te komen. Ik woon al 25 jaar in 
de Oosterpoort. Ik dacht eindelijk verlost te zijn van de vierbaansweg, wordt ik er straks dagelijks aan 
herinnerd.  
Ik zag nog een weergave van het geheugen paviljoen in de Oosterpoorter. Een weergave die niet 
strookt met de werkelijkheid. Het geheugen paviljoen staat namelijk pal tegen de huizen aan. En de 
bebouwing ontbreekt. Het zou schandalig zijn als wij (de Oosterpoorters) hier straks elke dag mee 
geconfronteerd worden.  
 
Met vriendelijke groet 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 23:00 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
 
Onderwerp: Bezwaar tegen het geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen. 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders en raadsfracties van de gemeente Groningen, 
 
Hierbij wil ik kenbaar maken dat ik bezwaar maak tegen het plan van het geheugenpaviljoen in 
het toekomstige Zuiderplantsoen. 
 



Als bewoner van de Linie heb ik jarenlang overlast ondervonden van de bouw van de zuidelijke 
ringweg. Dit heb ik alles voor lief genomen omdat het perspectief was dat de situatie duidelijk zou 
verbeteren. 
 
Nu is de laatste fase ingegaan en worden wij als buurtbewoners geconfronteerd met het plan 
voor het geheugenpaviljoen. Dit heeft mij behoorlijk geraakt. 
Ik was steeds optimistisch over het resultaat van alle werkzaamheden en was geïnteresseerd in 
de voortgang. Nu heb heb ik er een teleurgesteld gevoel over. 
 
De inhoud van de brief van het college aan de leden van de raad in antwoord op de vragen van 
de PvdA en de Stadspartij dd. 27-03-2024 stelt mij niet gerust en wekt enige ergernis. 
De voorstelling van zaken is m.i. nogal gekleurd. Ik denk dat maar zeer weinig buurtbewoner hier 
iets vanaf wisten gedurende het hele planproces. 
Ook de nieuwe illustraties die een betere weergave van het ontwerp moeten bieden vind ik niet 
overtuigend. 
Er blijkt bijvoorbeeld m.i. niet uit dat er ruime afstand naar dichtbij gelegen woningen is 
aangehouden. 
 
Voor mij en vele buurtbewoners met mij kwam dit plan als een slag bij heldere hemel. Op de 
schetsen van de projectwebsite was tot voor kort dit geheugenpaviljoen niet zichtbaar hoewel het 
toch al geruime tijd bekend is geweest. 
 
Een aantal van mijn concrete bezwaren tegen dit plan: 

• Waarom moeten we herinnerd worden aan de ringweg? De hele aanpak ring zuid is er 
immers op gericht om hiervan af te komen? 

• Ik vind dat de kunstenaars zich er gemakkelijk vanaf hebben gemaakt door eenvoudig 
een stuk te laten staan. Bovendien lijkt het ook nog eens sterk op het Geheugenbalkon! 

• Ik kom dagelijks lang de plek van het Geheugenpaviljoen en ik vind dat het beoogde 
ontwerp veel te groot is voor die plek. Vooral de hoogte ervan vind ik niet passend. 

• Strikt genomen is dit geen herinnering aan de ringweg, het is letterlijk de ringweg! De 
ringweg waar we met zijn allen zo graag vanaf willen. 

• Het argument dat dit een ontmoetingsplek zou worden is ronduit zwak. Aanpassingen na 
monitoring, gelooft u het zelf? 

• In de brief staat: "Het geheugenpaviljoen wordt geplaatst in een grote groene omgeving 
met veel nieuwe bomen en ander groen." Dit is toch juist een reden om hier niet zoiets te 
"plaatsen"? 

 
Met vriendelijke groet, 

 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:52 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Fwd: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen – Wil je het echt niet? 
 
Beste gemeenteambtenaren,  
 
Lijkt me duidelijk dat we dit niet moeten willen. Beton is lelijk en doet afbreuk aan de atmosfeer in 
STAD. Groningen worstelt nog steeds met het leefbaar maken van de binnenstad. Het ABN pand is 
het meest lelijke gebouw op de verkeerde plek.  
 
Het Zuiderpark zou Groen moeten uitstralen. Een park net als het Noorderplantsoen in STAD. Wie 
bedenkt het om dat een stuk beton in stand te houden?!? 
 
Als.rasechter STADJER lees ik alleen maar dat het Julianaplein een fout uit het verleden is. Laten we 
niet een nieuwe fout maken. De sloophamer erin.  
 
Ik wens jullie verder veel plezier en succes met het mooi maken van de stad, maar skip.aub dit stuk 
beton. 
 
Een trotse Stadjer. 
  



 
---------- Forwarded message --------- 
 
Date: do 28 mrt 2024 22:04 
Subject: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen – Wil je het echt niet? 
 
 

Aan iedereen die de petitie Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN heeft 
ondertekend, 

  

Schrijf een korte mail aan  griffie@groningen.nl   

● met daarin de reden waarom je tegen het Geheugenpaviljoen bent.  

● met je naam en adres !  

● richten aan: alle raadsfracties en B@W. 

Als de wiedeweerga.  

Er is namelijk al een aanvraag ingediend voor de omgevingsvergunning van het paviljoen. 

  

Bij de griffie@groningen.nl  van de gemeente komen nu mailtjes binnen van voorstanders 
van het Geheugenpaviljoen.  

En die worden serieus genomen.  

De 1700 handtekeningen van jullie en ons worden niet serieus genomen “want het is 
makkelijk om een petitie te ondertekenen”. 

We worden weggezet als een aantal buurtbewoners die een verkeerde voorstelling van 
zaken hebben. 

  

B&W van Groningen heeft naar aanleiding van onze petitie en de vragen die door raadsleden 
zijn gesteld, aan KunstPunt gevraagd hoe de gang van zaken is geweest. 

KunstPunt heeft gezegd dat er voldoende inbreng vanuit de buurt is geweest en dat de 
reacties op de plannen enthousiast waren.  

Dat heeft B@W overgenomen in haar besluit om niet in te gaan op de verzoeken om het 
plaatsen van het Geheugenpaviljoen te heroverwegen en buurtbewoners te betrekken bij 
wat er dan wel moet komen. 

  

Daarom ons verzoek of jullie alsjeblieft je bezwaar wilt verwoorden in een mail aan de 
gemeente. Dat kan via griffie@groningen.nl met je naam en adres ! 

  

Wanneer je dus echt niet wilt dat dit paviljoen er komt, mail dan naar griffie@groningen.nl 

mailto:griffie@groningen.nl
mailto:griffie@groningen.nl
mailto:griffie@groningen.nl
mailto:griffie@groningen.nl


  

Bijlagen voor de liefhebbers:  

- Beantwoording vragen door B@W 

- Vragen PvdA 

- Vragen Stadspartij 

- Petitie zonder e-mailadressen 

  

Met vriendelijke groet, 

  

 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:43 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp:  
 
Ik zie de reden niet om een gigantisch groot,  lelijk ding te laten staan na alle moeite om het te 
verwijderen.... voor mij hoeft dat geheugen paviljoen zeker niet. Staat belabberd in een park. En een 
pak is een stuk mooier dan wat er nu staat.  
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:21 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Aan alle raadsfracties en b&w 
 
Geachte dames en heren , 
 
Ik ben fel tegen de komst van het geheugenbalkon. Ik heb in de Oosterpoort gewoond van december 
1978 - december 2020. De eerste 4 jaar aan de van Sijsenstraat daarna aan de Meeuwerderbaan. De 
ringweg vond ik verschrikkelijk. Ik kom nog regelmatig in de Oosterpoort (ik woon er dichtbij, achter 
het hoofdstation) en zou het vreselijk vinden als dat geheugenbalkon er komt. Kies aub voor een 
andere invulling van dat terrein. Ook het geld kan beter worden besteed. Huizenbouw bijvoorbeeld! 
 
Met vriendelijke groeten,  
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:20 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen Paviljoen niet doen 
 

Beste raadsfracties en B@W, 
 

Een maand geleden heb ik met volle overtuiging de petitie tegen de komst van het 
Geheugen Paviljoen getekend. Dat was voor mij het eerste moment dat duidelijk 
werd dat een deel van de huidige ringweg zou blijven staan als blijvende 
herinnering.  
 

De afgelopen jaren is het beeld geschetst dat na alle overlast de omgeving zou 
worden verrijkt met een nieuw park. Dat in de openbare ruimte kunst een plaats 
heeft is voor mij evident, maar de omvang staat niet in verhouding tot het park en 



de afstand tot de woningen aan de noordzijde is zodanig kort dat de bewoners daar 
in feite niet verlost worden van het litteken dat onze stad jarenlang heeft 
getekend. Ontwerpfouten uit het verleden behoren niet in het publieke landschap. De na-

oorlogse oostzijde van de Grote Markt is ook niet behouden en te zijner tijd zal dat 
vermoedelijk ook gelden voor de noordzijde. Terecht. Er is geen noodzaak aan een blijvende 
herinnering.  
 

De toetssteen zou niet moeten zijn of de organisatie van mening is dat een voldoende aantal 
bewoners uit de stad is betrokken, maar of de directe omgeving zich achter het ontwerp kan 
scharen. Nu de petitie aangeeft dat er grote ontzetting is, moet de gemeente niet wegkijken, 
maar de bevolking serieus nemen.  
 

Een geschikt alternatief zou wellicht het terugplaatsen van Vrouwe Wichers kunnen zijn, als 
blijvende herinnering aan een deel van de Oosterpoort, dat eind jaren 60 is gesloopt voor de 
ringweg en het deel dat enkele jaren gelden ook nog moest verdwijnen voor de verdiepte 
ligging. Dat is wat in het geheugen behouden moet blijven.  
 

Van mijn kant daarom, als buurtbewoner, aan jullie om de keuze voor het kunstwerk te 
heroverwegen. 
 

Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:20 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Kolos Zuiderplantsoen 
 

Beste raadsleden en B en W, 
 
Wonend aan de H.L. Wichersstraat, kijk ik vanuit mijn kamer en slaapkamer 
tegen de ringweg aan. 
Dit zou gras en bomen worden en nu begrijp ik dat er een deel van mogelijk blijft  
bestaan. Vanuit mijn kamer blijf ik dan aan kijken tegen beton. 
terwijl dit ook lucht zou kunnen zijn. 
    Liever lucht dan beton 
Zou u van dit plan willen afzien? 

 
Met vriendelijke groet, 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:15 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen! 
 
Geachte B&W, 
 
Mogen wij na al die jaren ringweg pal voor ons huis, nu eindelijk genieten van het groen en een 
mooie (liefst) schone lucht ipv een stuk ring dat als een soort oorlogsmonument moet blijven staan? 
Wie heeft dit bedacht en waarom hebben wij - mensen die hier direct op uit moeten kijken -  op geen 
enkele manier inspraak gehad? En waarom wordt er zelfs niet geluisterd wanneer we met z’n 1700en 
laten weten dat we het geen goed idee vinden.  
Laat zien welke 1701 mensen het wel een goed idee vinden!!! 
 
Of laat een stuk staan waar niemand er last van heeft!! 
 
De Spijker van Frank Sciarone is een veel subtielere herinnering.  
 
Met vriendelijke groet, 



 
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Aan alle Gemeenteraadsfracties en het College van B&W 
p.a. griffie@groningen.nl 
  
Geachte raadsleden en bestuurders,  
  
Met deze brief wil ik u graag op de hoogte brengen van mijn bezwaren tegen het zogenaamde 
geheugenpaviljoen, zoals u dat wilt realiseren in het nieuwe Zuiderplantsoen. Het stad-Groninger 
structuurplan uit 1960 voorzag in de aanleg van een autoweg, de oude Zuidelijke Ringweg, die de 
stad ongenadig in tweeën splitste en waarvoor een flink deel van het Sterrebos moest wijken. De 
autogerichtheid van de toenmalige bestuurders leidde in aansluiting daarop tot de onzalige plannen 
van het Bureau Goudappel en Coffeng uit 1967 waarin autowegen waren gepland dwars door de 
fijnmazige structuur van de oude binnenstad:   

 
                            
Het waren de jonge PvdA-ers Max van den Berg en Jacques Wallage die destijds een soort revolutie 
in hun partij bewerkstelligden en deze onzalige plannen van tafel wisten te vegen. Van den Berg 
maakte daarop vooral furore met zijn Verkeerscirculatieplan (VCP) voor de binnenstad. Meer recent 
zorgde verkeerswethouder Karin Dekker van GroenLinks ervoor dat de vernieuwing van de Zuidelijke 
Ringweg niet resulteerde in een twee verdiepingen tellende autoweg op palen, maar in een 
verbinding die voor een belangrijk deel ondergronds zou worden aangelegd met een hersteld 
Sterrenbos, het nieuwe Zuiderplantsoen, als uitkomst. Hoe ongepast is het om in dat plantsoen nu 
een standbeeld op te richten voor die grote vergissing uit het verleden. Met het Geheugenbalkon aan 
de Hereweg wordt op bescheiden en gepast subtiele wijze verwezen naar dit verleden, een subtiliteit 
die volledig ontbreekt bij het geplande geheugenpaviljoen. Een groen dak waaronder men elkaar kan 
ontmoeten lijkt mij prima, maar laat dit dak dan gedragen worden door atlanten en kariatiden van de 
bestuurders die ons zoveel onheil hebben bespaard. 
  
Met vriendelijke groet, 
 
 

mailto:griffie@groningen.nl


 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Onderwerp Geheugenbalkon.  
 
Geheugenbalkon. Ik ben er tegen dat er een gedeelte van de ringweg blijft staan. Het uitzicht van 
meerdere huizen wordt belemmerd door dit gedrocht, dat enkel bedacht is door zgn. kenners om 
een prijs en geld te verdienen. Ook de ijdeltuiten van de gemeente willen dit gedrocht om extra 
aandacht. Wees er voor de burgers en zeker voor diegenen die altijd last van de ringweg hebben 
gehad. De burgers uit de Oosterpoort verdienen een prettige leefomgeving. 
. Groet. P. S. Ook het Geheugenbalkon is een ongewenst gedrocht.  
 
Verzonden vanaf Outlook voor Android 
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:13 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen NIET DOEN  
 

Aan alle raadsfracties en B&W, 
 
Hierbij geef ik te kennen dat ik de actie Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen NIET DOEN 
steun, omdat het m.i. een oerlelijke grote betonnen kolos wordt. Je wilt niet op deze manier 
herinnerd worden aan de ringweg die hier was. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:11 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen NIET doen 
 
Aan alle raadsfracties en het college van B&W, 
 
Ik heb een petitie ondertekend om mijn ongenoegen over het geheugenpaviljoen in de 
oosterpoortbuurt kenbaar te maken. Mij is nu echter ter ore gekomen dat de ondertekeningen van 
deze petitie door jullie niet serieus genomen worden, met het laffe argument ‘het is makkelijk om 
een petitie te ondertekenen’.  
 
Ik ben, 33 jaar en ik woon aan de Damsterkade. Ik werk in Haren en daardoor fiets ik bijna dagelijks 
langs de plek waar het geheugenpaviljoen volgens jullie zou moeten komen.  
 
Ik ben me ervan bewust dat ik niet behoor tot de direct omwonenden en daardoor heb ik überhaupt 
geen weet/kans gehad om eerder mijn mening te geven.  
 
Graag wil ik aangeven dat ik TEGEN een geheugenpaviljoen in de huidige vorm ben. Ik vind het 
bouwwerk wat blijft staan veel te groot, grijs en afzichtelijk lelijk. Ik was zo blij dat de ringweg 
eindelijk wordt gesloopt!! Gun een kunstenaar uit Groningen de kans om een nieuw ontwerp voor 
een kunstwerk te maken, er is zoveel meer creativiteit en groen mogelijk dan het huidige plan!  
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 22:07 

https://aka.ms/AAb9ysg


Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen....niet doen 
 
Aan alle Raadsfracties en B&W. 
 
Wij als omwonenden hebben er tientallen jaren naast, onder en bij gewoond, wij willen echt niet 
herinnerd te worden aan de Ringweg met alle ellende die wij in de afgelopen jaren hebben moeten 
tolereren. En zeker niet door zo’n betonnen kolos van 30 meter lang, 5 meter hoog en een rijbaan 
breed. Buitenproportioneel groot in een relatief smal park. 
Iets kleiner, een betonnen naald bv, is bespreekbaar. 
 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:59 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Tegen Geheugenpaviljoen  
 
Geachte raadsfracties, burgermeester en wethouders, 
 
Via deze mail wil ik kenbaar maken dat ik tegen de realisatie van het geheugen paviljoen in het 
toekomstige Zuiderplantsoen ben. 
 
Ten eerste voor de directe bewoners, zij zien graag de ringweg verdwijnen zodat ze weer licht en 
lucht in de huizen krijgen. Het paviljoen is dermate groot dat dit alsnog het licht en uitzicht blokkeert. 
Zij zouden graag een park willen, geen restant van wat herinnerd aan iets wat veel overlast heeft 
gegeven. 
 
Ten tweede omdat ik het kwalitatief een slecht kunstwerk vind, de buurt verdiend beter na alle 
overlast. Zelf ben ik opgeleid als beeldend kunstenaar en ben ik verbaasd over de gemakzuchtigheid 
van dit plan. Dit is geen kunstwerk, dit is gewoon iets laten staan en dan zeggen dat het kunst is. Het 
zuiderplantsoen was een mooie kans geweest om lokale kunstenaars iets te laten ontwerpen. Het 
kan een visitekaart zijn voor het kunsttalent uit de eigen regio. Prestige is blijkbaar belangrijker dan 
de lokale kunst te stimuleren, wat mij vaker opvalt in deze stad. Zolang we blijven denken dat er 
alleen in Amsterdam kunst wordt gemaakt, wordt het nooit wat. Met prikkelende kunst kan je 
namelijk ook toeristen aantrekken, dat zal met dit paviljoen zeker niet gebeuren, het is immers geen 
kunst en prikkelt al helemaal niets.  
Het kunstpunt beroept zich erop dat het in samenspraak met de buurt is gedaan, maar ik heb niets 
gezien of gehoord. Het kunstpunt roept wel vaker wat, maar trekt vooral een eigen plan met eigen 
commissies gevormd door bekenden van het kunspunt zelf. Ik ben dan geen direct omwonende, 
maar Helpman grenst ook aan het sterrebos, wij gaan er ook wandelen en recreëren.  
 
Ik hoop dat het voorstel van het geheugen paviljoen nog teruggedraaid kan worden en er een 
waardig kunstwerk geplaatst kan worden, met echte inbreng van de buurt. 
 
 Met vriendelijke groet,  
 
 
 
 
Verzonden vanaf Outlook voor Android 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:56 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: GEEN Geheugenpaviljoen 
 
Geacht college, 
 

https://aka.ms/AAb9ysg


Het beton heeft geen enkele historische waarde. Aanwonenden hebben er lang genoeg tegenaan 
gekeken. Z.s.m. slopen en afvoeren. 
 
Met vriendelijke groet 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:55 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Hallo mensen, 
 
Hoe is het mogelijk dat er zo een lelijk kolos in een park komt? 
Ik ken geen voorstanders slechts tegenstanders, en toch gaat dit door? 
Doe een nieuw onderzoek, want veruit het merendeel van deze wijk vindt dit “blok beton” niet 
kunnen Doe het niet en maak er iets moois van! 
 
 
Groet,  
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:45 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 

Beste Gemeente, 
 
Geachte leden van alle raadsfracties en het college van Burgemeester en Wethouders, 
 
Mijn naam is en ik woon op Lingestraat te Groningen. Via deze weg wil ik mijn bezorgdheid 
en bezwaar uiten tegen de geplande bouw van het Geheugenpaviljoen. 
 
Mijn voornaamste reden voor dit bezwaar is de impact die dit project zal hebben op ons 
kostbare groene stadshart. Op deze plek kan het dan eindelijk groen zijn, maar met dit idee 
wordt dat dan weer tenietgedaan. Het is van essentieel belang dat we al het 
groen koesteren en behouden voor toekomstige generaties. Wat heeft al dat 
tegelwippen wat de gemeente support voor zin als dit door gaat? 
 
Daarnaast geloof ik sterk in het ondersteunen van lokale talenten. Groningen herbergt een 
rijke schat aan kunstenaars die met hun werk de identiteit en het karakter van onze stad 
versterken. Het steunen van deze lokale kunstenaars zou niet alleen bijdragen aan het 
versterken van de binding met onze stad maar ook een platform bieden om hun werk te 
erkennen en te vieren. 
 
Ik verzoek u dan ook met klem om dit project te heroverwegen en alternatieve oplossingen 
te zoeken die zowel het groene karakter van onze stad behouden als de lokale 
kunstgemeenschap ondersteunen. Laten we samenwerken aan een toekomst waarin zowel 
het milieu als de cultuur van Groningen kunnen floreren. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 



-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:43 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: ‘Geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsleden en B&W 
 
Persoonlijk ben ik tegen het geheugenpaviljoen. Ik heb dat gedrocht niet nodig om me de snelweg te 
herinneren. Daarnaast moeten er ook een aantal bewoners tegenaan kijken. Ze hebben al genoeg 
geleden onder de verbouwing van de ring.  
Dus: weg ermee!! 
Met vriendelijke groet, 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:38 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Kolos Zuiderplantsoen 
 
Geachte raadsleden en college van b en w, 
 
Als bewoner aan het Winschoterdiep verheugde ik me er op in de toekomst 
van uit mijn huis naar het Zuiderplantsoen  te wandelen. 
Wandelen naar ruimte en groen. Met de geheugen paviljoen wordt het wandelen  
naar beton. Ik nodig ieder uit nu te gaan wandelen langs  het Winschoterdiep WZ 
en te kijken wat je aan het eind van de straat ziet. Een erg lelijke stuk beton in de lucht. En dit zal 
mogelijk blijven bestaan aan het eind van het Winschoterdiep  
  KOM KIJKEN  EN ZIE HET BETON IN DE LUCHT !!! 
Met Klem verzoek ik u hier niet aan mee te werken. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:38 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bestemd voor de raadsfracties en B&W van stad Groningen 
 
Bij deze wil ik wederom bezwaar maken tegen eventueel besluit van het niet volledig weghalen van 
de ringweg Zuid. 
Het feit dat er een deel blijft staan in een locatie waar eigenlijk een mooi park gerealiseerd wordt, 
maakt van het gevoel van verheugen een teleurstelling.  
Aangezien er toch al één "geheugenbalkon" is(welke lang niet voor iedereen toegankelijk is) , lijkt me 
dit voldoende om, voor de liefhebbers, herinnerd te worden aan de ringweg die eindelijk onder de 
grond verdwijnt.   
Zet er een leuke kiosk neer met de naam "de oude ringweg" , zodat de parkbezoekers een 
versnapering kunnen kopen, of een stukje beton als souvenir en even naar t toilet kunnen gaan. 
 
Ik zeg, weg! Met die kolos! 
 
 
P.s. ik wil wel de betonstukjes verkopen, komt dan weer ten goede van de buurtvereniging.  
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:32 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar TEGEN het 'geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen' in deze vorm 
 



Beste raadsfracties en B&W van Groningen, 
 
Wat oogt de stad (is ook mijn stad) kaal door de gekapte bomen vanwege de aanpassingen van de 
ringweg. Wat zal het fijn zijn als dit weer hersteld is.  
 
Gun de bewoners na alle overlast van de ringweg iets vriendelijkers dan een restant beton! 
Ga voor groen. Dat is wat mensen willen. Waar mensen naar snakken. Luister naar je inwoners. 
Geef ze lucht, licht en ruimte waar dat kan.  
Neem een voorbeeld aan Berlijn (prachtig, groots en groen) 
 
Ik maak dus bezwaar tegen de komst (in deze vorm) van het geheugenpaviljoen, zoals ik ook al 
aangaf door de petitie te tekenen.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 (geboren en getogen in Stad) 
Eext  

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:27 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen en ontwikkelingen stad Groningen 
 
Geachte raadsfracties en B&W, 
 
Ik wil allereerst mijn oprechte waardering uitspreken voor de indrukwekkende ontwikkelingen die 
momenteel in Groningen plaatsvinden, met name de transformatie van de Grote Markt die werkelijk 
adembenemend is. Uw inspanningen hebben zonder twijfel bijgedragen aan een levendiger en 
aantrekkelijker stad. 
 
Echter, ik wil graag een punt van zorg aankaarten met betrekking tot het behoud van een stuk beton 
van de oude ringweg, dat nu als kunstwerk wordt gepresenteerd. Hoewel ik de intentie achter het 
behoud van historische elementen en de bevordering van kunst binnen onze gemeenschap begrijp, 
lijkt dit specifieke stuk niet de esthetische waarde of het historisch belang te bieden waarvan ik 
geloof dat het onze buurt en het aanzicht van de nieuwe ringweg zou verrijken. 
 
Met alle respect voor de kunstenaars en belanghebbenden die bij dit project betrokken zijn, wil ik 
beleefd doch dringend verzoeken om heroverweging van dit besluit. Misschien is het mogelijk om 
een alternatief kunstwerk of monument te plaatsen dat beter aansluit bij de wensen van de 
buurtbewoners en de esthetische visie van het nieuwe park en de ringweg. 
 
Ik ben ervan overtuigd dat een dergelijke aanpassing niet alleen de schoonheid van de omgeving zou 
verhogen, maar ook de gemeenschappelijke waardering en tevredenheid van alle omwonenden en 
bezoekers van ons prachtige park zou verbeteren. 
 
Ik kijk uit naar uw reactie en sta open voor een dialoog om samen tot een bevredigende oplossing te 
komen. Hartelijk dank voor uw tijd en overweging. 
 
Groeten, 
 
 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:31 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Re: Geheugenpaviljoen en ontwikkelingen stad Groningen 
 
In mijn voorgaande mail ben ik vergeten mijn huisadres en contact gegevens te benoemen. 
 



Ik ben bereikbaar op: 
 
Ik treed graag in contact met u over de invulling van het geheugenpaviljoen. 
 
Groeten, 
 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:23 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen  
 
Goedenavond alle raadsfracties en B&W, 
 
Graag will ik mijn mening laten horen over het “geheugenpaviljoen”: 
Ik vind de hele gang van zaken rondom dit geheugenpaviljoen zeer teleurstellend. Het feit dat u de 
door 1700 personen getekende petitie niet serieus neemt vind ik nogal stuitend. Het is voor gewone 
burgers één van de weinige manieren om onze mening aan u kenbaar te maken. Vanuit onze buurt De 
Meeuwen is er, voor zover ik weet, niemand van de bewoners betrokken geweest bij de 
totstandkoming van dit plan. 
 
Wij willen in geen geval op deze manier herinnerd worden aan deze snelweg. 
Deze kolos is te gemakkelijk bedacht door een architectenbureau uit het Westen van het land. Het is 
voor dit bureau een simpele truc geweest om het idee van een geheugenbalkon/paviljoen nóg maar 
weer eens op te voeren. Eerder deden ze dit al bij het Sterrenbos in de vorm van een 
geheugenbalkon. 
Het doet afbreuk aan onze grote vreugde bij de toekomstige ingebruikname van de nieuwe Ringweg 
Zuid. Het is te GROOT, te LOMP en te FLAUW voor woorden dat dit idee door Kunstpunt én door de 
raadsfracties én door B&W is omarmd.  
 
Met vriendelijke groeten, 
 
 
 
Verstuurd vanaf mijn iPad 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:22 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsfracties en B & W, 
 
Als bewoner van de wijk de Meeuwen in Groningen zie ik al jaren reikhalzend uit naar het gereed 
komen van het project Ringweg Zuid. Ik verheug mij al jaren op het resultaat: afname van 
geluidshinder en een park op de plek waar in mijn jeugd altijd al een park was, het Sterrenbos. Met 
veel belangstelling heb ik de afgelopen jaren allerlei artist impressions van dit nieuwe gebied 
bekeken. Fantastisch dat een vergissing uit de vorige eeuw op deze manier min of meer ongedaan 
gemaakt kan worden.  
 
Het is mij dan ook een raadsel dat nu serieus gedacht wordt aan het oprichten van een 
Geheugenpaviljoen waardoor juist de herinnering aan deze historische blunder, een rondweg dwars 
door een woongebied, levend gehouden moet worden. Voor de direct omwonenden moet dit niet 
minder dan een drama zijn maar ook als bewoner op enige afstand wil ik dringend vragen af te zien 
van dit ontwerp.  
 
Met vriendelijke groet, 



 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:21 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: 'Geheugenpaviljoen' Zuiderpalntsoen 
 
Geachte Griffie, 
 
Ik verzoek u onderstaand bericht door te sturen naar alle raadsfracties en het college van 
Burgemeester en wethouders.  
 
Ik heb met diepe droefenis kennis genomen van het feit dat er een omgevingsvergunning is 
afgegeven voor het ''kunstwerk' Geheugen Paviljoen.  
 
Ik woon sinds 2012 in de Oosterpoort en ik vrees dat de 'burgerparticipatie' waar Kunstpunt en het 
college het over heeft door velen hier toch echt anders wordt beleefd. Zoals in het antwoord van het 
college is te lezen, is de laatste daadwerkelijke 'inspraak' van zeven jaar. Lees u dat goed, zeven jaar 
geleden.  
 
Dit overleg is bovendien met een zeer klein aantal buurtbewoners gevoerd en er is geen enkele vorm 
van tussentijdse communicatie vanuit deze kleine groep of vanuit de gemeente naar de rest van de 
buurt over dit onderwerp geweest.  
 
Ik kan u ook verzekeren dat op verschillende inspraakmomenten ons als buurtbewoners was 
toegezegd dat aan ons een ontwerp gepresenteerd of toegezonden zou worden. Dit is niet 
gebeurd.  Deze bleken gebruikt te worden om toe te lichten hoe het verkeer zou worden omgeleid. 
Goed en belangrijk, maar niet zaken waartegen bezwaar en beroep voor de hand liggen.   
 
Toen dit wel werd gepresenteerd waren de reacties echt niet onverdeeld enthousiast, zoals 
Kunstpunt beweerd. Als dat wel zo was geweest, waren er geen 1700 ondertekenaars geweest van 
de petitie.  
 
Ik ben een groot voorstander van het Plantsoen, ik ben een groot tegenstander van het Paviljoen. Op 
de ontwerpen staat de omliggende bebouwing niet, waardoor de kolossale inbreuk die dit doet op de 
ons toegezegde en zo verlangde open ruimte in dit deel van de stad niet duidelijk wordt.  
 
Wij weten hier, als aanwonenden uitstekend dat er straks nog steeds een weg loopt en dat er bij de 
aanleg van de huidige Ring een enorme stedenbouwkundige fout is begaan. Als ik eraan herinnerd 
wil worden dat er een weg loopt, kan ik naar de andere kant van het plantsoen lopen waar een grote 
ontluchtingsbak staat.  I 
 
Ik vraag u om niet nog een keer een dergelijke stedenbouwkundige misser toe te staan. 
 
Ik wil hierbij ook aangeven dat ik wil inspreken bij alle mogelijke overleggen die over dit onderwerp 
door de raad of raadscommissies worden belegd.  
 
Met vriendelijke groeten,  
Groningen  
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:15 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Wat een ongelooflijk slecht idee. Na jaren leven met de gevolgen van een slecht uitgewerkt 
ringwegplan, nu opgescheept blijven met een tuin op poten. Vanaf 1989 wonend in de Oosterpoort, 
snap ik niet dat kunstenaars van buitenaf kunnen beslissen welke herinnering in ons geheugen 
gegrifd moet worden. Heel bijzonder.  
Gemeente komt wel erg ver van de burger af te staan. 



 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen-NIET DOEN 
 
Beste raadsfracties en B&W, 
 
Gelieve de wensen van de omwonenden te respecteren en af te zien van het plaatsen van 
het Geheugenpaviljoen, herinnering aan de oude ringweg waar niemand aan herinnerd wenst te 
worden. Ondanks alle verzet toch doorzetten is elitair en schoffering van de burgers die gruwelen 
van dit kolos, de actieve meerderheid, en als zodanig ongepast voor een links stadsbestuur.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Oosterpoortwijk, Groningen 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:12 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Géén zgn. Geheugenpaviljoen in de Oosterpoort! 
 
Aan B&W en alle Raadsfracties van de gemeente Groningen, 
 
Wat een verschrikkelijk slecht idee om een zogenaamd "kunstwerk" in de Oosterpoort achter te laten 
van iets waar we zó veel overlast van hebben gehad. Daar willen we juist NIET meer aan HERINNERD 
worden! 
 
En dat ook nog besluiten over de hoofden  van de buurtbewoners heen. Ik ben boos en erg 
teleurgesteld: DOE HET NIET! 
 
 
Afzender:  
 
 (in de Oosterpoort) 
 
 
 
Verzonden met Aqua Mail voor Android 

 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:12 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
CC: koloszuiderplantsoennietdoen@gmail.com 
Onderwerp: TEGEN het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

T.a.v. B&W en de raadsfracties in de Gemeenteraad 

Geachte heer, mevrouw, 

Blijkbaar worden de handtekeningen van de inwoners die de petitie Geheugenpaviljoen niet doen! 
niet serieus genomen. 

Ik bevestig hierbij dat ik zeer doelbewust deze petitie heb ondertekend. Ik ben het volledig met alle 
hierin genoemde argumenten eens. 

https://link.aqua-mail.com/dl/signature


Ik verzoek u dus om het plaatsen van het "Geheugenpaviljoen" tenminste te heroverwegen en 

buurtbewoners te betrekken bij wat er dan wel (of niet) moet komen. 

Met vriendelijke groet, 

 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:13 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Probleem Geheugenpaviljoen - werkt tegen de Groningse visie 
 

 
Beste raadsleden en B@W, 
 
Ik vind het Geheugenpaviljoen een slecht idee, behalve dat ik het verschrikkelijk vind en in 
echt helemaal niet lijkt als op de aftekening. Want in de aftekening heb je veel ruimte 
omheen en licht, maar in waarheid zijn er Huisen dicht erbij. Er is geen plek voor de groene 
grass zo als het getekend is.  
 
Daarnaast is de gemeente en alle bezig meer groen en bomen te plaatsen om de verwarming 
van de beton en stad in de zomer te verminderen ivm de klimaatverandering. Nu laten wij 
een heel grote stuk beton open staan in plaats van bomen wat lekker kan verwarmen en als 
oven voor de buurt in de zomer zou dienen. Dit is zo counterproductive en zoals ik denk 
tegen de groene strategie van de gemeente.  
 
Erbij hebben de bewoners ook een petitie gemaakt waar vele tegen zijn omdat ze er niet 
herinnerd willen worden aan de straat. Zie de berichten van oog tv. Ook dat een oude auto 
brug kunst mag zijn is wel heel twijfelachtig omdat wij met ze alle echt vooruit kijken na de 
mooie nieuwe ring zuid.  
 
Ik sta voor deze drie reden tegen en hoop de gemeente maakt hier en slimmere beslissing 
die beter klopt aan de visie van Groningen! 
 
Beste groeten  
 

 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:08 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar tegen Geheugenpaviljoen 
 
Geachte gemeenteraadsleden, 
 
Ik ben tegen het Geheugenpaviljoen, omdat het een enorm betonnen obstakel is in een groen park. 
De buurtbewoners zijn blij dat ze niet langer tegen de ringweg hoeven aan te kijken. Hen is een mooi 
park voor de deur beloofd, maar ze krijgen er een knalrood, foeilelijk betonnen overblijfsel ervoor 
terug. Waarom zou je dat willen? Ik zeg, weg ermee! Opgeruimd staat netjes! 
 
Ik vind dat de gemeente alle inwoners in de omgeving moet vragen wat ze van het ontwerp vinden, 
en niet alleen een klein groepje. Vooral de direct omwonenden moeten gehoord worden. Dat is nu 
niet gebeurd. Kortom, de gemeente moet participatie echt serieus nemen! 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Inwoner van Coendersborg  
 



 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:08 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Aub geen geheugenpaviljoen 
 
 
Beste.  
Wij zijn zeer geschrokken vh feit dat het kunstproject geheugenpaviljoen doorgaat. Wij vinden het zo 
lelijk en zo zonde vd buurt, laat staan voor de locale bewoners. Participatie is er zo goed als niet 
geweest. Dit klopt toch niet in het groen links gedachtengoed??? Echt zielsdodend als dit doorgaat. 
Bedenk u aub nog eens. Mvg  
 
 

Verzonden vanaf mijn telefoon 
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:08 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 
Aan alle raadsfracties en B@W 
 
Goedenavond,  
 
Ik had gehoopt dat de petitie tegen het geheugenpaviljoen die is ingediend genoeg zou zijn om dit 
kunstproject te heroverwegen. 
 
Ik woon aan de Ellensmolen in de Linie, en ik hoop gauw te mogen genieten van het mooie nieuwe 
Zuiderpark.  
Ik zit er niet op te wachten dat er een enorm stuk ringweg blijft staan. Zonde van het park.  
Ik hoef niet op deze manier herinnerd te worden aan de ringweg. Voorstanders die graag herinnerd 
willen worden aan de hoge ringweg, kunnen foto's nemen en misschien tzt een klein brokstuk mee 
naar huis nemen.  
 
Hopelijk gaat er geluisterd worden naar de bewoners rondom het Zuiderplantsoen.  
 
Alvast bedankt. 
 
Met vriendelijke groet,  
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:07 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen alsjeblieft niet doen!!! 
 
Ik ben iemand die al 35 jaar bijna tegen de ringweg aan heeft gewoond, tussen alle fijnstof, stank en 
herrie. En de afgelopen jaren tussen alle werkzaamheden en overlast daarvan. Neem alstublieft het 
protest van de omwonenden tegen het voorgenomen geheugenpaviljoen serieus!! Ben toch al 
benieuwd wat er terecht gaat komen van de belofte van een zuiderplantsoen gezien de kolossale 
ventilatie gaten en nu blijkt ook nog een kolossaal stuk ringweg te moeten blijven staan wat 
eufemistisch geheugenpaviljoen wordt genoemd.. Ik ervaar het als een klap in het gezicht van de 
omwonenden! 
 
 

 



 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:02 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsfracties en B&W 
 
Wilt u alstublieft naar de petitie-ondertekenaars luisteren  ? 
Het is een vreselijk idee, zo'n monsterlijk stuk ringweg te laten staan. 
Er is vast wel een aardiger idee te bedenken, het lijkt of KunstPunt hun plan rücksichtlos willen 
doordrukken. 
 
 
 
 

 
-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: alle raadsfracties en Ben W 
 
Stad Groningen kampioen in de stad ontsieren, geheugenpaviljoen het zoveelste MONSTER, hoe 
verzin je het!!!!!!!!!!!!!!! 
 
buurtbewoner. 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: ik ben tegen het geheugenpaviljoen! 
 
Dag, 
 
Zoals eerder aangegeven in de petitie nogmaals het verzoek om het geheugen paviljoen NIET te 
plaatsen. 
Ellende genoeg gehad van alle werkzaamheden, niet iets om aan herinnerd te worden! 
Blij dat het park er komt en wij daar als bewoners straks van kunnen genieten. 
Kijk dan graag uit op een mooi kunstwerk maar GEEN geheugen paviljoen zoals nu aangekondigd. 
Hoe jammer zou dat zijn..... 
 
Groningen 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN  
 

Aan alle raadsfracties en B&W, 

Als inwoner van de gemeente Groningen verbaas ik mij steeds meer hoe er door 
vertegenwoordigers met mijn inbreng word omgegaan. In veel zaken zie ik steeds meer dat 
de stem van mij en andere bewoners als niet gehoord aan de kant wordt geschoven. Ik krijg 
het idee dat een of ander prestige project bedacht door ambtenaren achter het buro of een of 

ander architectenbureau uit het westen meer in te brengen heeft dan wij als woonachtigen 
hier in deze stad.  



Neem de onnodige kap van bomen voor een kijkgat bij de ring of fiets oversteek plaats wat 
alleen maar ellende oplevert bij de Ovonde.  

Nu dan dit monsterlijk idee van het Geheugenpaviljoen wat door de strot word geduwd 
omdat waarschijnlijk de opdracht al vergeven is en men de durf niet heeft om te erkennen 
dat er iets mis is gegaan bij de besluitvorming en het te heroverwegen. 

Ik ben faliekant tegen het huidige idee van de Geheugenpaviljoen in zijn huidige vorm. Je 
wilt dit toch niet. Het is groots, afzichtelijk niet passend in de nieuwe situatie. Dit gaat alleen 
maar een hangplek opleveren voor jongeren en daklozen en zal enkel voor overlast zorgen.  

Derhalve heb ik destijds ook de petitie getekend tegen dit idee welke gewoon aan de kant 
wordt geschoven als gezeur van enkelen.  

Ik hoop dat u als vertegenwoordigers de inwoners van deze mooie stad meer mee kunt 
nemen in besluitvorming die hun aangaan ipv denken het zelf allemaal maar te kunnen 
verzinnen en mensen niet serieus te nemen. Dit komt namelijk niet ten goede van uw 
draagvlak. 

Met vriendelijke groet, 

Getekend  

 
 

 
-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 21:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen: niet doen! 
 
Geacht college van B&W, 
 
Hierbij doe ik een dringend beroep op u om af te zien van het project Geheugenpaviljoen. 
 
Toen ik voor het eerst hierover vernam was ik werkelijk  onthutst over dit slechte idee, het klonk als 
een hele slechte grap. 
 
En het hele idee hiervan staat in schril contrast met het geweldige idee van de verdiepte aanleg van 
de ringweg, zoals deze nu gestalte krijgt. In plaats van een lelijke bovengrondse ring al het verkeer 
onder de grond en geen lelijke aanblik meer van zo’n betonnen kolos, wat een heerlijk vooruitzicht is 
dat! 
 
En dan opeens moeten vernemen dat er een stuk blijft staan, als ‘kunstobject ‘ ..verbijsterend.  
Zelf woon ik aan de westkant van de stad maar ik kan me de ontzetting en de boosheid van de 
buurtbewoners heel goed voorstellen. 
 
Geacht gemeentebestuur, zie af van dit wanstaltige plan, voordat we hem kunnen bijschrijven op het 
lijstje historische bouwkundige blunders, waar ook met stip het Stadsbalkon (de ontsierende 
wanstaltige puist voor het mooiste station van Nederland) al op staat.  
 
Bedankt namens ondergetekende en met mij vele stadjers. 
 
Met vriendelijke groeten,  
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 
 

 



-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:57 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen paviljoen 
 
Beste gemeente  
 
Doe dit geheugen paviljoen alstublieft niet Ik woon aan de Kwintlaan afgezien van het verdwijnen van 
de lelijke oude ringweg. Wordt het restant als geheugen paviljoen een lelijk en door graffiti besmeurd 
litteken.  Kom alsjeblieft kijken hoe dicht het op de bebouwing van Meeuwerderbaan  staat.  
 
Die iets leuks daar.  Met vriendelijke groet.  Kwintlaan Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:56 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaleis 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Na zoveel jaren een ringweg door het Sterrebos en omgeving. Eindelijk komt er een einde aan. Ik kan 
bijna niet wachten. Zadel ons a.u.b. niet op met resten van de ringweg vermomd als kunst. Daarmee 
worden we niet serieus genomen.  
Graag zoveel mogelijk groen en geen steen! 
 
Vriendelijke groet, 
 
 
 
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:56 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen zuiderplantsoen 
 
Aan alle raadsfracties en B en W 
 
Mij is ter oren gekomen dat de petitie tegen het geheugen paviljoen niet serieus wordt 
genomen omdat iedereen makkelijk een petitie ondertekend. Daarnaast is de kunstenaar 
gevraagd hoe hij de buurt heeft betrokken bij het project. 

 
Ik vind het erg raar dat we een kunstenaar uit de Randstad een kunstwerk voor Groningen 
laten ontwerpen. Er zijn voldoende Groningse kunstenaars en die zouden we deze klus ook 
mogen geven.  

 
Persoonlijk denk ik niet dat we de oude ringweg moeten eren met een stuk ringweg dat blijft 
staan. We moeten de mensen in de buurt iets moois geven.  

 
Als laatste lijkt het mij goed om de mensen uit de buurt te vragen of ze inspraak hebben 
gehad. Als ík kunstenaar was zou ik ook al snel tevreden zijn over mijn eigen inzet in deze. 

 
In Friesland was dit niet gebeurt zoals andere dingen die in Groningen wel gebeuren 
(verdwijnen van banken in kleine kernen bv). We mogen best eens wat beter opkomen voor 
onze eigen mensen en onze eigen provincie. 

 
Ik hoop dat ik mijn standpunt zo duidelijk genoeg heb gemaakt. 



 
Ik zeg dus “nee” tegen het geheugenpaviljoen. 

 
Groet, 
 
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:56 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Petitie Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

beste medewerker gemeente Groningen, 
 
graag geef ik aan waarom ik de petitie tegen het Geheugenpaviljoen heb onderteken. Dit 
was namelijk zeker NIET in het kader 'het is makkelijk om een petitie te onderkenen'. Ik ben 
jaren woonachtig geweest aan het Winschoterdiep. Toen ik hoorde van mijn (oude)buren 
van de plannen van het geheugenpaviljoen was ik erg verbaasd. Ik heb deze petitie 
voornamelijk ondertekend omdat ik het zeer ernstig vind dat de gemeente Groningen al een 
aanvraag heeft ingediend voor de omgevingsvergunning terwijl de directe buren hier 
onvoldoende tot niet bij zijn betrokken geweest. Dit zou toch niet mogen. 
Met het ondertekenen van de petitie en met het schrijven van dit bericht hoop ik dat er 
opnieuw met bewoners wordt gesproken en dan NIET met een geselecteerd gezelschap 
maar met IEDREEN. En dat er wordt geluisterd. 

Ik hoop tevens met dit schrijven te laten zien dat de mensen die de petitie hebben 
ondertekend niet 'zomaar' wat hebben getekend. 
 
Een hartelijke groet, 
 
Sappemeer (vanaf mei verhuis ik weer richting de stad Groningen omdat ik heimwee heb 
naar deze mooie stad). 
 
 
 

 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:54 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: GEHEUGENPAVILJOEN 
 
Geachte raadsfracties, 
 
Hierbij wil ik nogmaals mijn bezwaar kenbaar maken tegen het GEHEUGENPAVILJOEN. 
 
Het geheugenpaviljoen vind ik niet direct passend in de wijk. 
 
Het zou mooi zijn als kunstenaars, liefst uit de eigen wijk/stad een kunstwerk ontwerpen. 
 
In de wijk Oosterpoort is weinig groen  daarom graag veel groen, bomem en bloemen met leuke 
zitplekken. 
 
Zou u nog een keer naar het voorstel willen kijken en in gesprek gaan. 
 
Alvast bedankt voor uw medewerking 
 
Vriendelijke groet, 
Groningen 



 
 
 
Verzonden vanaf mijn Galaxy 

 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:51 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen paviljoen 
 
Hallo, 
 
Mij is ter oren gekomen dat de petitie tegen het geheugen paviljoen niet serieus wordt genomen 
omdat iedereen makkelijk een petitie ondertekend. Daarnaast is de kunstenaar gevraagd hoe hij de 
buurt heeft betrokken bij het project. 
 
Ik vind het erg raar dat we een kunstenaar uit de Randstad een kunstwerk voor Groningen laten 
ontwerpen. Er zijn voldoende Groningse kunstenaars en die zouden we deze klus ook mogen geven.  
 
Persoonlijk denk ik niet dat we de oude ringweg moeten eren met een stuk ringweg dat blijft staan. 
We moeten de mensen in de buurt iets moois geven.  
 
Als laatste lijkt het mij goed om de mensen uit de buurt te vragen of ze inspraak hebben gehad. Als ík 
kunstenaar was zou ik ook al snel tevreden zijn over mijn eigen inzet in deze. 
 
In Friesland was dit niet gebeurt zoals andere dingen die in Groningen wel gebeuren (verdwijnen van 
banken in kleine kernen bv). We mogen best eens wat beter opkomen voor onze eigen mensen en 
onze eigen provincie. 
 
Ik hoop dat ik mijn standpunt zo duidelijk genoeg heb gemaakt. 
 
Ik zeg dus “nee” tegen het geheugenpaviljoen. 
 
Groet, 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:47 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Tegen het Geheugenpaviljoen Oosterpoort 
 
Geachte leden van het gemeentebestuur Groningen, alle raadsfracties en B&W 
 
Tot mijn grote verbazing moet ik uit allerlei nieuwsberichten horen dat het gemeentebestuur geen 
bezwaren ziet tegen het 'kunstwerk' in de Oosterpoort. En dat terwijl er zoveel handtekeningen in de 
buurt zijn gezet! Ik heb het gevoel dat er totaal geen rekening met onze mening wordt gehouden en 
dat kan niet. 
 
De totstandkoming en keuze van het ontwerp is buiten ons als buurt gegaan. En daar is het natuurlijk 
al helemaal fout gegaan. We hebben nooit mee kunnen beslissen. 
 
Ik wil graag meepraten over een ontwerp waar ik als buurtbewoner mee te maken heb als ik het 
Zuiderplantsoen wil bezoeken. Het is het eerste dat je tegenkomt, een soort toegangspoort van 
beton. Het is ook niet iets nieuws, nee het is iets ouds waar ik me al 28 jaar aan erger en waarvan ik 
hoopte het nooit meer te zien. Ik weet nog hoe blij ik was toen ik hoorde dat die weg daar eindelijk 
zou verdwijnen! 
  



Wij hoeven ons niet te herinneren hoe lelijk het was, dat willen we juist heel graag vergeten! Het is 
ons toen ook al opgedrongen, vergeet dat niet! En nu wordt ons dit kunstwerk door de strot 
gedouwd, alweer! Na bijna 10 jaar overlast van de verdiepte ringweg, dat ook nog eens.  
 
Het was lelijk, het is lelijk en blijft lelijk. En het wordt echt niet mooier als je het wit verft! Ik wil straks 
een mooi groen park in, niet weer tegen het beton aankijken. Ik wil me verheugen op een groen 
uitzicht, de stenen en het beton juist even achter me kunnen laten!  
 
Geef bewoners een stem hierin! Wij moeten hiermee leven. Wij willen de kans en de ruimte mee te 
beslissen over onze leefomgeving. En ik vind het schandalig dat de petitie waar zoveel moeite voor 
gedaan is en zoveel mensen hun handtekening onder hebben gezet wordt afgedaan alsof het niet 
bestaat. Er staan ook heel veel uitspraken bij van bewoners, echt uit het hart gegrepen. Doe daar iets 
mee want het is belangrijk dat we wel als buurt het Zuiderplantsoen kunnen omarmen en op kunnen 
nemen in onze buurt.  
 
Ik ga de lokale politiek en bestuur pas weer vertrouwen als er naar ons geluisterd wordt.  
 
 
 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:47 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Zuiderplantsoen 
 
Goedenavond, 
 
Tot mijn grote schrik begrijp ik dat u toch van plan bent het onzalige plan voor het geheugenpaviljoen 
door te zetten.  U ( en kunstpunt) beroepen zich ten onrechte op het feit dat er voldoende inspraak 
geweest zou zijn. 
Voordat ik daar een gefundeerd oordeel over kan geven, zou ik graag van u horen wie deze mensen 
zijn.  
De mensen die ik in de buurt spreek zijn zonder uitzondering tegen. 
 
U zult begrijpen dat ik hierbij formeel bezwaar wens te maken tegen dit kunstwerk. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 

 
Verzonden: donderdag 28 maart 2024 20:45 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp:  
 
Ikzelf ben geboren tegenover dat viaduct.  
Ik heb jaren gewoond aan dat spuuglelijke ding. Voor de komst van geluidschermen en dubbel glas. 
Dolblij was ik toen ik hoorde dat het apparaat weg ging. En nu moet er een stuk blijven staan??? 
Sommige dingen moeten inderdaad bewaard blijven als erfgoed. Een lelijke betonnen kolos hoort 
daar niet bij. 
 


